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Hier is ons programma voor de komende vier jaar. We gaan vier belangrijke 

jaren tegemoet, want de afgelopen periode is een deerniswekkende geweest. 

Niet alleen door Corona, maar zeker ook door het falende beleid van de 

“coalitie”. Een buitengewoon zwak optreden van een college, waar wij na twee 

jaar hebben beslist, om het vertrouwen op te zeggen. 

We waren begonnen om als “niet collegepartij” , na een tendentieuze 

informatieperiode, toch maar  het vertrouwen uit te spreken  in het college en de 

toekomst positief in te gaan.  Dank zij de halsstarrige houding van  

“de coalitie”, besloten wij om niet deel te nemen aan de commissies.  Helaas 

kon iedereen vaststellen, dat er van enig beleid geen snars terechtkwam. In een 

nadere beschouwing gaan we hier verder op in. 
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In elk geval zijn wij er van overtuigd, dat het zogenaamde dualisme volkomen 

heeft gefaald en dat coalitie en oppositie verfoeilijke begrippen zijn. De 

begrippen kunnen daar natuurlijk  niets aan doen, maar het gedragspatroon van 

met name de “coalitie(s)” zijn hier debet aan.  Daarom staan wij een ander 

beleid voor. Een open beleid, waarbinnen de tot nog toe gehanteerde vorm van 

besloten achterkamertjespolitiek tot het verleden moet behoren. Het brede 

raadsprogramma vinden wij veel beter. 

 

Nieuwe wethouders, na sollicitatie, of op voordracht, geselecteerd  en een breed 

en open raadsprogramma,  waar in open discussie meerderheden kunnen worden 

gezocht. Zo heeft elke partij dezelfde mogelijkheden voor inbreng en is er 

sprake van een optimaal democratische gang van zaken en kan de burger direct 

zien waar het over gaat en hoe het gaat. 

Het aantal wethouders kan verschillen in full – en part time, als er maar binnen 

het budget van drie wordt gebleven. 

Natuurlijk afschaffing van de commissies, waar wij reeds jaren hebben 

aangegeven, dat er een betere werkwijze bestaat. Wij zijn voorstander van twee 

raadsvergaderingen per maand .  

        Daarbij moeten de wekelijkse college vergaderingen openbaar zijn. Ook 

daar zijn eventueel vele variaties te bedenken.  

        Eén van onze speerpunten is het onderwijs. Al vele jaren voeren wij aan, 

dat één Algemeen onderwijssysteem verreweg de voorkeur heeft.    

 

Verder is Midden-Drenthe een prachtige plattelands gemeente, waar, door de 

centrale ligging, vele mogelijkheden zijn betreffende woongenot en zakelijke 

activiteiten. 
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    CRIMINALITEIT 
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1. SOCIAAL 

Een van de grootste en ingrijpendste zaken die iedereen bezig houdt, doch met 

name de ouderen onder ons. 

        Onder het kopje zorg vallen diverse onderwerpen. 

 Ouderenzorg 

 Jeugdzorg 

 AWBZ zorg(begeleiding) 

Vanwege de grote veranderingen, die met ingang van 2015 zijn ingezet rond de 

zorg, (AWBZ zorg en jeugdzorg) vindt  Gemeentebelangen Smilde-Beilen-

Westerbork  het belangrijk dat : 

*U de zorg krijgt die u nodig heeft 
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* U niet weken hoeft te wachten voordat u weet waar u aan toe bent 

* U professionele zorg ontvangt 

* U niet van het kastje naar de muur wordt gestuurd 

* Op een goede manier de indicatie wordt gesteld 

* Dat er geen wachtlijsten in de zorg ontstaan 

* Dat de gemeente afspraken maakt met zorgaanbieders die kwalitatief goede   

   zorg verlenen 

*Corona maatregelen moeten worden uitgevoerd en hier heeft de gemeente een   

  voorlichtende en handhavende taak. Daarbij komt, dat ernstig rekening moet   

  worden gehouden met een blijvende invloed op ons dagelijks leven in verband  

  met dreigende virusziekten. 

 

Daarnaast werken we er aan mee, dat rondom de zorg voor onze medemens een 

goed beleid tot stand komt. Waarin het belangrijk is, dat de zorgbehoevende 

medemens niet volledig afhankelijk zal worden van de partner en kinderen die 

voor hem of haar moeten gaan zorgen. Er moet een goede verdeling tussen 

professional en mantelzorg zijn. Dit geldt ook voor de veranderingen in de 

jeugdzorg, die er aan zitten te komen. 

Ouderen en mensen met een beperking, mensen die afhankelijk zijn van zorg en 

jeugdigen moeten zoveel mogelijk in staat worden gesteld om actief deel te 

nemen aan het maatschappelijk leven. Gemeentelijke taak is voorwaarde 

scheppend. 

Zorgbeleid moet meer zijn dan zorg alleen. Slechts een deel van de mensen in 

onze samenleving is volledig afhankelijk van zorg/verpleging. We realiseren ons 

wel, dat deze groep steeds groter wordt. Zorg bepaalt welzijn en welzijn 

voorkomt (te vroege) zorg. 

De zorgverzekeraars zijn steeds duurder geworden en de kosten voor de 

verzekerden hoger. Ook moet steeds meer door de verzekerden zelf worden 

betaald. Daarom is het sterk verwerpelijk, dat de zorg aan de bedden steeds meer 

moet beperken – geen tijd – en dat de directeuren en / of managers schatten 

verdienen en ook nog met dikke gouden handdrukken vertrekken. O.a. zijn onze 

ouderen daar de dupe van. Onbegrijpelijk voor de burger! Deze veel te grote en 

te veel verdienende top van managers is een van de belangrijkste redenen dat 

onze zorg duur is en dat er door de verzekerde een steeds groter aandeel moet 

worden bijbetaald. Minder “managers” en meer handen op de werkvloer. 

Ook de Zorg dient onder verantwoordelijkheid van de raad te vallen. Dan is de 

democratische legitimatie weer een feit. 

 

De pandemie, het Coronavirus, zorgt voor een steeds problematischer wordende 

samenleving. Er ligt een taak voor alle burgers, om niet alleen om zich zelf te 

denken, maar ook om de medemens. Wij dragen allemaal verantwoordelijkheid 

en we moeten ons aan de regels houden.  
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1.1   OUDERENZORG 

Onze partij pleit ervoor , dat ouderen zo lang mogelijk hun zelfstandigheid 

kunnen behouden! Ook financieel! 

Wij zullen een actief beleid stimuleren en er zorg voor dragen, dat onze ouderen 

geen vergeten groep wordt, die het moet hebben van liefdadigheid. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork zet zich in, om de eigen identiteit 

van de ouder wordende mens te waarborgen. 

Het mag en kan niet zo zijn dat de ouder wordende mens, die hard gewerkt heeft 

om het voor de nakomende generaties zo te maken zoals het nu is, slachtoffer 

wordt van bezuinigingen en teruglopende gezondheidszorg. De ouderen dienen 

op goede wijze te genieten van een oude dag. 

Het voorzieningenpakket heeft onze aandacht en aan mogelijkheid tot 

uitbreiding zullen wij meewerken. Dit houdt in, dat het bevorderen van het 

welzijn van de ouderen een doorlopend proces is, dat permanent in de aandacht 

dient te staan. Wachtlijsten dienen te verdwijnen. Omdat wij het heel belangrijk 

vinden dat ouderen met hun levenservaring actief meedoen aan de gemeentelijke 

politiek is er in onze fractie en bestuur ruimte voor ouderen. Onze kieslijst 

getuigt daarvan!!!! 

We staan als partij het volgende beleid voor: 

 

Ouderen en mensen met een beperking moeten zo veel mogelijk in staat worden 

gesteld actief te blijven deelnemen aan het maatschappelijk leven. 

Op die plaatsen, waar mogelijkheden zijn om te bouwen voor senioren, zijn er 

stichtingen, zoals Seniorenbouw Noord Nederland, die plannen ontwikkelen om 

samen met anderen en onder begeleiding, levensfasebestendige woningen te 

realiseren. Wij zijn erg enthousiast over dit initiatief en zullen waar mogelijk 

ondersteunen en stimuleren. 

Wij stimuleren tevens het initiatief voor de aanleg van betaalbare (brand) 

alarmsystemen in alle woningen van mensen die dit nodig hebben in onze 

gemeente. Deze dienen bij nieuwbouwvoorzieningen betreffende 

begeleiding, levensfasebestendige woningen te realiseren.  

 

Verder zijn wij van mening, dat iedere inwoner van onze gemeente, ouder dan 

65 jaar persoonlijk dient te worden benaderd  en van informatie moet worden 

voorzien van welke rechten en voorzieningen zij gebruik kunnen maken.  

 

1.2   JEUGDZORG 

Door deskundigen of een vertrouwenspersoon  bekijken welke onderliggende 

problemen zich voordoen bij het kind / jeugdige. Zo worden de zorgvragers 

betrokken vanaf het begin, waardoor er later in het traject wellicht minder 

problemen ontstaan.  
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De jeugdzorg en de AWBZ zorg ( Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten ) 

heeft ook onze grote aandacht. Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork 

zal er alles aan doen om kritisch te kijken naar alle wijzigingen die komen in het 

nieuwe beleid en mee te gaan denken aan een goed beleid, waarbij we U altijd 

als uitgangspunt nemen. 

Jeugdzorg, moet anders worden ingericht .Wij vinden, dat Jeugdzorg best door 

de gemeente kan worden gedaan. Dicht bij huis, onder eigen 

verantwoordelijkheid, met echte deskundigen.  

 

Ieder goede hulpverleningsrelatie begint met vertrouwen.  Zo is de huisarts, 

eventueel geassisteerd door een praktijkondersteuner jeugd,  meestal degene 

waar ouders het meeste vertrouwen in hebben en die de gezinnen het beste kent. 

Volgens prof. Hermanns, is praktisch iedere uit huisplaatsing overbodig, maar 

men dient echter wel de juiste hulp thuis te geven. 

      We zouden graag zien dat alle onterechte uithuis geplaatste kinderen, na een 

door professionals uitgevoerd onderzoek, weer herenigd gaan worden met hun 

ouders of familie. Een mooie bijkomstigheid is tevens dat thuisplaatsing kosten 

besparend is.        

 

Hulp 

Als een ouder hulp vraagt, dan wenst die ouder serieus genomen te worden en 

verwacht gewoonweg de hulp waarom gevraagd wordt. 

Goede begeleiding en deskundige hulp, die moeten wij bieden. 

Nu investeren, voorkomt later veel ellende. (En veel meer kosten voor de 

samenleving!) 

 

Ons idee over goede jeugdzorg 

Respect voor ouders en hun hulpvragen. 

Terdege en juist onderzoek door echte deskundigen, gebaseerd op 

waarheidsvinding. 

Altijd proberen om gezinnen in stand houden en familiebanden respecteren! 

Hoe te realiseren: Laat de huisarts als echte vertrouwenspersoon van de 

gezinnen het voortouw nemen, laat die zo nodig bepalen of een gezin kan 

volstaan met eenvoudige hulp om gezinnen structuur te bieden via 

maatschappelijk werk of vrijwilligers. 

Laat de huisarts, bij ernstige kind-gerelateerde problematiek, ouders /kinderen 

doorverwijzen naar een echte kinderpsycholoog of –psychiater. 

Onze stellingen zijn ontstaan door raadpleging van opvattingen van prof. J. van 

den Acker en drs. N.J.M. Mul. 

Wij huldigen de basisgedachte: 
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'Laat OUDERS zélf de hulp kiezen die zij wensen voor hun kinderen desnoods 

in overleg met een huisarts die het gezin kent! Goede hulp begint met GOEDE 

deskundigen. Ouders en kinderen dienen voorop te staan! Afrekenen met veel 

gehoorde klachten zoals: Ze kunnen wel kijken, maar niet zien. Ze kunnen wel 

horen, maar niet luisteren. 

 

1.3  ARMOEDE - en MINIMABELEID 

Het beleid in deze dient maatwerk te zijn. Ambtelijke uitvoering geschiedt op 

basis van kwaliteit en kunde. 

Wij letten, zeker in dit kader, op problemen die naar aanleiding van ook 

individuele contacten met de burger tot ons komen. 

Waar nodig dient individueel te worden getoetst. Misbruik van sociale 

voorzieningen worden door ons sterk veroordeeld. 

Inzake aangetoond verwijtbaar gedrag, dienen direct maatregelen te worden 

genomen en eventueel reeds onrechtmatig verkregen gelden, moeten terstond 

worden teruggevorderd. Maar er moet iets geleerd zijn van het falend beleid , 

zoals de “toeslagenaffaire”. 

De “stille armoede”, die onze gemeenschap tegenwoordig daadwerkelijk 

“stilletjes” binnensluipt willen wij bestrijden door voorlichting en het bieden van 

een mogelijkheid om in vertrouwen hun probleem kenbaar te maken en zo te 

proberen om tot een op lossing te komen. 

Onze controlerende functie zullen we inzetten om misstanden in de behandeling 

van mensen te bestrijden. 

Wij zijn voor het inzetten van vrijwilligers op die plekken, waar zij geen 

reguliere vaste baan innemen. 

De tendens is, dat steeds meer bedrijven, met name in de zorg, gebruik maken 

van vrijwilligers. Vaak werden deze werkzaamheden door vaste medewerkers 

gedaan, die door functiewijziging uiteindelijk hun vaste baan zijn kwijtgeraakt. 

Alles met het doel om te bezuinigen binnen de zorg. 

Het idee van het inzetten van mensen met een uitkering in de zorg leidt bij ons 

tot een grote twijfel. Niet iedereen is geschikt om vaak dit zware werk te doen. 

Mensen, die gebruik maken van een uitkering, die gemotiveerd zijn, dienen goed 

te worden begeleid op weg naar werk, om uiteindelijk weer in het normale 

arbeidsproces te kunnen functioneren. Ook dienen zij bij een volle werkweek 

minimaal het minimumloon te verdienen. 

Het onderstaande is een voorbeeld van datgene, dat door de burger aan ons 

wordt doorgegeven en in de huidige tijd helaas meervoudig voorkomt en bij 

velen onbekend is: 

Wij denken aan de steeds groter wordende groep mensen die, na onvrijwillig in 

de WW ( Werkloosheid Wet) te zijn beland, na te zijn “uitgetrokken” en die, 

doordat zij teveel overwaarde in hun eigen huis hebben, niet in aanmerking 

komen voor een sociale uitkering. 
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Ook is het krijgen van een baan, met name op hogere leeftijd, in deze tijd niet 

gemakkelijk. 

Wanneer zij meer dan ongeveer € 50 000,- overwaarde in hun huis hebben, 

moeten zij dit eerst opeten, voordat ze voor hulp ( sociale uitkering ) in 

aanmerking kunnen komen! 

Vaak betreft dit gezinnen, die reeds meer dan 30 of 40 jaar hebben gewerkt en 

hebben bijgedragen aan de opbouw van dit land. (En al die jaren hun belasting 

hebben betaald!)  Deze groep is aangewezen op spaargeld, dat ze soms niet of 

niet voldoende hebben, om tot hun pensioen te kunnen komen. 

Vervolgens komen ze door de geldproblemen in de stress, worden dus ziek, 

komen verder in de problemen en zullen uiteindelijk, zonder onze hulp, meer 

kosten met zich mee brengen in het sociale domein, afgezien wat het met deze 

mensen zelf doet!  Dit kan wel eens een onverwachte deuk in een toekomstige 

en nabije begroting slaan, als we nu geen actie ondernemen! Immers..........geen 

hulp aan het begin eindigt in (te late ) hulp aan het eind met alle meerkosten tot 

gevolg voor de gemeenschap. 

Wij hebben al veel gewezen op het niet goed werken van de GKB 

(gemeentelijke kredietbank) en verwijzen hiervoor naar onze website. Wij 

hebben met succes veel energie gestoken in materie. Het functioneert nu beter 

en kost veel minder geld. 

Daarom denken wij ook aan deze gezinnen en willen hen, tenminste tijdelijke, 

persoonlijke hulp bieden. 

Ieder geval ligt anders, dus hier geldt MAATWERK door competente 

ambtenaren van de eigen gemeente. 

Wij zullen ernaar streven om de bovenstaande aspecten, door reserveren van 

benodigde gelden, bij het behandelen van elke gemeentelijke begroting te laten 

meespelen. 

 

1.4  POSITIEVE DISCRIMINATIE 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork is daar heel duidelijk over: 

NEEN. Discriminatie behoort in het geheel niet. 

Mensen behoren allemaal gelijk behandeld te worden. Dat is ons uitgangspunt. 

In gevallen van bijvoorbeeld gelijkwaardigheid van kwaliteit bij sollicitaties zou 

het vrouw zijn best eens de doorslag mogen geven. Maar wanneer komt dat echt 

voor? 

Het afwijzen van kwalitatief betere sollicitanten veroordelen wij. 

Wij vinden het ook zeer onjuist, dat vrouwen in bepaalde gevallen worden 

achtergesteld. Hiertegen nemen wij stelling! En dat geldt ook voor ouderen, 

mensen met een beperking en anderen. 

Scholing en training van mensen staan wij voor, maar toegevoegde snoepreisjes 

van ambtenaren vinden wij schromelijk overdreven. 

Wij zijn ook tegen leeftijdsdiscriminatie. Ouderen zijn ook van groot belang 

voor de maatschappij en bijvoorbeeld een politieke partij! Van hun 
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levenswijsheid en ervaring maken wij graag gebruik en daarom stimuleren wij 

hun deelname in onze fractie en onze steunfractie. 

 

1.5  EMANCIPATIE 

Emancipatie is een voortdurend proces, dat de aandacht blijft verdienen. 

Dat wij het deelnemen van vrouwen en ouderen aan de politiek stimuleren, blijkt 

uit onze kieslijst en de samenstelling van het bestuur, waar vanaf de oprichting 

vrouwen actief aan hebben meegedaan. Voor vele groepen hebben wij interne 

scholingsactiviteiten. 

 

1.6  ASIELZOEKERS 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork heeft altijd een helder en 

duidelijk standpunt ingenomen inzake het asielbeleid. Gelukkig hebben wij niet 

voor niets die helderheid in de openbaarheid gebracht.  

De struisvogelpolitiek, waar wij vooral enkele landelijke partijen van hebben 

beticht, is gelukkig ingedamd. 

Wij zijn het eens met de stelling, dat inburgering snel en adequaat moet 

plaatsvinden, voor die mensen, die legaal in ons land kunnen blijven. 

Problemen die zich eventueel voordoen behoren in het openbaar te worden 

besproken en wij zullen actief meewerken om oplossingen te bewerkstelligen. 

Wij hebben de overtuiging, dat onderwijs voor nieuwe inwoners van 

buitengewoon belang is. Nieuwkomers dienen zich aan onze cultuur aan te 

passen en niet andersom. 

 

 

2.   ONDERWIJS 

De kwaliteit van het openbaar onderwijs dient door de wethouder onderwijs 

strikt te worden bewaakt. De raad moet de controlerende functie inzake 

onderwijs behouden. 

Thans is de stichting openbaar onderwijs Midden-Drenthe, direct 

verantwoordelijk voor het optimaal functioneren van het openbaar onderwijs. Er 

is een bestuur, dat aangesteld is door de raad. Dat bestuur heeft 

een algemeen directeur, die verantwoordelijk is voor de kwaliteit van het 

onderwijs, de personele gang van zaken, het geld en de (gemeentelijke) 

gebouwen. Maar die afstand is veel te groot. 

Wethouder en raad, staan veel te ver weg en beperkt de controlerende functie. 

Er wordt overheidsgeld ter beschikking gesteld van de schoolbesturen. Dit moet 

veranderen. Het geld moet bij de scholen zelf komen en niet bij de besturen. 

Er werd in 2013 nog gesproken over fusie met het bijzonder onderwijs. Thans is 

alles van de baan. Zo komt het door ons zo vurig gewenste één scholensysteem 

helaas weer verder weg. De oude schoolstrijd, zoals gevoerd in het begin van de 

vorige eeuw is kennelijk nog niet gestreden. Wij blijven ons inzetten om dit één 
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scholensysteem, wat voor ons land en onze gemeente een zó belangrijke zaak is, 

toch te realiseren. 

Niet alleen is dit economischer, maar ook maatschappelijk beter verantwoord. 

Voor nu en in de toekomst. 

Wie de jeugd heeft, heeft de toekomst. En als kinderen, jonge mensen met 

respect voor elkaars overtuiging opgroeien en samen spelen en studeren, zal dit 

positieve gevolgen hebben voor onze samenleving. Want: 

Kinderen discrimineren niet!!!! 

Onverdeeld naar één school is onze leus. De thans in ontwikkeling zijnde 

brede scholen vinden wij een goede zaak, als voorloper op één school, één 

Algemeen onderwijssysteem,  maar dan moeten de kinderen niet gescheiden 

worden vanaf het schoolplein! 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork pleit voor het openblijven van de 

scholen in de dorpen. Een dorp zonder school is een verarming. 

Blij zijn we dan ook met de kleine scholen toeslag. Wij hopen dat die blijft 

bestaan en zullen ons er voor inspannen. 

Ook als er overgeschakeld wordt op één onderwijssysteem zal het openhouden 

van scholen eenvoudiger blijken te zijn. Daarnaast blijft van kracht, dat het 

ouderlijk milieu, verantwoordelijk blijft voor de primaire opvoeding en het 

stimuleren van tolerantie ten opzichte van de medemens.  

Wij zijn tevreden, dat ons voorstel om de “oude technische school” weer in ere 

te herstellen thans wordt  uitgevoerd. Wij zijn voorstander van invoering van 

meer technische scholen in onze gemeente. Zo kan goed worden voorzien in de 

tekorten op de arbeidsmarkt van vakmensen. Het bedrijfsleven kan door actief 

meewerken de procedures versnellen.  

 

In onze gedachte is het besturen van onderop, vanuit de burger, het patroon van 

waaruit vernieuwing en initiatief kan plaatsvinden. Dit brengt de politiek vanuit 

de burger. Daarom hameren wij ook steeds weer op de verandering van het 

onderwijssysteem, zoals dat thans functioneert. 

Onderwijs is de wortel van een cultuur. Een volk dat onderwijs verschraalt zal 

overvleugeld worden. Er moeten regels zijn binnen een samenleving. Gevoel, 

regels en scholing zijn peilers van onze samenleving en die moeten we 

koesteren. 

Het is niet goed, dat door slecht functionerend onderwijs de weg naar de 

universiteit al op de basisschool voor onze kinderen wordt afgesneden. Onze 

scholen moeten kwalitatief goed onderwijs leveren en wij zullen daar op toe 

zien! Het is volkomen fout, dat leerlingen “afgericht” worden voor een cito 

toets, om de “kwaliteit” van de school op te krikken en zo de inspectie (en de 

ouders!!) te misleiden. De kwaliteit van het onderwijzend personeel is van het 

hoogste belang en goed onderwijs begint met een goede organisatie en een 

goede en gedegen opleiding.  
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Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork is voorstander van het 

onderwijzen van de Drentse Taal op de basisschool, als vak naast de 

Nederlandse Taal. Het is goed dat de leerlingen de taal van hun eigen streek 

leren beheersen. Wij zijn trots op onze Drentse Taal en dat behoort beslag te 

krijgen binnen de leerstof. Dat ook het Drents Volkslied op de basisschool naast 

het Wilhelmus wordt aangeleerd, dat stimuleren wij. 

 

Als voorbereiding op de basisschool is een kwalitatief goed netwerk van 

peuterspeelzalen, kinderopvang, een vereiste. Tevens een onmisbare factor in de 

huidige maatschappelijke ontwikkeling. Steeds meer zijn de beide werkende 

ouders aangewezen op schoolse - en buitenschoolse kinderopvang. Dat de 

leiding en medewerkers op de peuterspeelzalen en andere kinderopvang 

gediplomeerd en vakkundig moet zijn, spreekt voor zich. 

Uiteraard dienen deze medewerkers getoetst te worden op goed gedrag. 

Onze partij is van mening, dat de kosten voor de deelnemers zo laag mogelijk 

gehouden dienen te worden en de gemeente zal waar mogelijk inspanningen 

moeten verrichten om dit mogelijk te maken. Dit zal ook in de gemeentelijke 

begroting zichtbaar moeten worden gemaakt. Wij zullen de belangrijkheid 

hiervan in deze zittingsperiode onderstrepen. 

Kinderen met geestelijke - of lichamelijke handicap verdienen ondersteuning en 

begeleiding en goede communicatie met de instellingen die zich hiermee 

bezighouden. 

 

 

3. OPENBARE ORDE, VEILIGHEID EN HANDHAVING 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork hecht aan een degelijk en helder 

beleid inzake de openbare orde en veiligheid. 

De politie heeft inmiddels diverse reorganisaties achter de rug. 

Concentratie van politie in de grote steden heeft tot gevolg gehad, dat het 

platteland te maken kreeg met verhoogde criminaliteit. 

Zeker ook binnen onze gemeentegrenzen dient een veiligheidsbeleid ontwikkeld 

te worden, waarbij alle burgers zich veilig kunnen voelen. 

Meer wijkagenten kunnen veel betekenen. Deze mogen niet verdwijnen, want 

contact en vertrouwen moeten een basis vormen. 

Wij zijn van mening, dat organisaties van grote evenementen, waar politie moet 

optreden of aanwezig moet zijn, dienen mee te betalen. 

Veroorzakers van geweld en dergelijke, dienen een rekening te krijgen van 

Justitie (en eventueel gemeente) voor politiewerk. 

Hebben niet alle burgers recht op veiligheid en bescherming van de politie? 

Wij vinden dat onze gemeente, met de regio’s Smilde, Beilen, Westerbork, een 

veilige moet zijn!! 

De inwoners, de burgers, wij , hebben hierin ook een taak. Inzake zowel 

verkeersveiligheid, als het bestrijden en voorkomen van criminaliteit. 
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Medewerking verlenen aan de politie achten wij de basis voor het goed 

functioneren van de politie. 

Onheus gedrag en geweld tegen politie, hulpverleners en mensen van het 

openbaar vervoer, is verfoeilijk en dient hard te worden aangepakt. 

Wij staan voor de leuze: 

Midden-Drenthe veilig voor U, door U!!!!!!! 
De sociale controle en oplettendheid is een algemeen belang en er dient een 

goede relatie tussen overheid, politie en burgerij te zijn.  

Het stimuleren van buurtpreventie o.a. door apps, en kordaat optreden van 

burgers wordt gewaardeerd. Ook de buurt hulpverlening kan beter geschakeld 

worden met de reguliere hulpverleners.  
 

 

 Wij zijn voorstander van het inschakelen van de eigen bewoners ten behoeve 

van assistentie voor het politiekorps, indien de situatie dat zou vereisen. 

Het is positief, dat Midden-Drenthe is aangesloten bij Burgernet, de SMS dienst 

welke de burger betrekt bij veelal spoedeisende bijstand inzake onder andere 

opsporing. 

Verder pleiten wij voor vaste en dus herkenbare politiemensen in de eigen regio 

en natuurlijk de wijkagenten, die ook zichtbaar moeten zijn in de wijk! 

Om de handhavingstaken goed uit te kunnen voeren, moet er voldoende 

menskracht zijn en wij pleiten voor minstens vier vaste bijzondere 

opsporingsambtenaren. Ervaringen elders leren, dat deze opsporingsambtenaren 

veel werk uit handen nemen en zorgen voor een goede samenwerking. 

Veiligheid in werken en woonomgeving zijn een belangrijke voorwaarde om 

zowel bedrijven als burgers, een goed leef- en werkklimaat te kunnen 

garanderen. 

Wij achten het belangrijk dat onze gemeente samenwerkt met de ondernemers 

om een actief criminaliteitspreventiebeleid te voeren. Bewakingscamera’s zijn in 

deze tijd niet meer weg te denken en het gebruik ervan heeft onze instemming.  

Aangiften (procedures) moeten eenvoudiger en sneller kunnen worden gedaan. 

Het slachtoffer moet voorrang krijgen op de dader(s). De scheefgetrokken 

behandeling, waarbij het lijkt alsof de dader beter wordt beschermd dan het 

slachtoffer dient te wijzigen. 

Wij zijn voorstander van plaatsing van AED (automatische externe defibrillator)  

apparatuur bij politie en brandweer. 

 

 

3.1 HUISELIJK GEWELD, STALKING, ZINLOOS GEWELD en     

      CRIMINALITEIT 

Wij willen, dat elke vorm van geweld aangepakt wordt. 
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Het steeds grotere aantal meldingen van geweld tegen (onschuldige ) burgers en 

de neerwaartse spiraal, waar de huidige maatschappij heden ten dage mee te 

maken heeft, dient te worden doorbroken. 

Hiervoor is het van belang dat er een goede coördinatie komt die het 

samenwerken van verschillende instanties tot stand brengt zodat alle kennis en 

mogelijkheden worden gedeeld. Een platte organisatie met één coördinator die 

één hulpverlener voor een aantal caseloads, dossiers, verantwoordelijk maakt. 

Zo zijn er dan in Midden-Drenthe verschillende hulpverleners werkzaam in de 

plaatsen Smilde, Beilen en Westerbork. De hulpverlener is een deskundige die 

inziet welke hulp in welke situatie geboden moet worden. Eigenlijk zou de 

gezinsverzorgster weer een plaats in de maatschappij moeten krijgen. Gezinnen 

die ondersteuning nodig zijn voor een paar maanden om het reilen en zeilen 

thuis weer op orde te krijgen kost minder geld dan de zorg die achteraf geboden 

moet worden wanneer de situatie is ontspoord. Het is belangrijk dat mensen met 

verschillende problematiek in de thuissituatie begeleiding krijgen. Daar is 

namelijk ook de ontsporing ontstaan. Problemen bij de kern aanpakken en niet 

over allerlei schijven laten lopen. Hulpverlening verantwoordelijk maken voor 

de uitvoering en ook de mensen verantwoordelijk laten zijn voor hun eigen 

problematiek. In aanpak helpen en in de uitvoering mensen begeleiden dit zelf te 

doen.  

De signalering door scholen, sportclubs, buren kan bij de coördinator worden 

gemeld.  De sociale controle moet worden gestimuleerd doordat burgers ook 

zien dat hierop wordt ingezet in de praktijk.  

Wij moeten ons ook verantwoordelijk voelen voor de ander en wij zijn met 

elkaar verantwoordelijk voor de veiligheid in onze gemeente, c.q. onze 

gemeenschap. 

Ook de rol van de burger is van groot belang. Buren en familie roepen wij op, 

om actief te signaleren. Onze partij staat daarbij voor u open. Het is 

buitengewoon te betreuren, dat niet meer aandacht wordt besteed aan het 

bestrijden van vrouwenmisbruik en kindermisbruik. Vrouwen in Nederland 

maar ook uit andere landen die in Nederland gedwongen worden om tegen hun 

wil in o.a. de prostitutie te moeten werken, veroordelen wij scherp en blijven 

hier aandacht voor vragen. 

Verminking van vrouwenlichamen, al of niet als oorzaak van geloofsovertuiging 

moet hard worden aangepakt. En mag nooit worden aanvaard als: “dat is hun 

cultuur” Een geloofovertuiging mag geen wetgeving worden in Nederland. 

Evenals gedwongen uithuwelijken hoort in Nederland niet thuis en mag ook 

absoluut niet onder “andere cultuur “ te worden weggeschoven.  

 

Ons standpunt is, dat nieuwe Nederlanders, dus ook nieuwe Midden- Drenthen, 

kennis moet worden bijgebracht over de normen en waarden die in Nederland 

gelden. Hierbij is van belang dat in Nederland geen onderscheid is tussen 

mannen en vrouwen betreft hun leefmogelijkheden en mobiliteit. Hierbij is 
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aanpassen aan de nieuwe leefomgeving in Drenthe noodzakelijk om hier als 

nieuwe burger een nieuw thuis eigen te maken. Het kan niet zo zijn dat de 

leefwijze of leefomstandigheden, waarvoor mensen gevlucht zijn, deze weer 

over te brengen naar Nederland. Wanneer nieuwe burgers tot de conclusie 

komen, dat Nederland niet het gewenste land is om een nieuw thuis op te 

bouwen, dan dienen deze mensen gebruik te maken van het recht om hun 

leefwijze op een door  hen gekozen wijze buiten Nederland voort te zetten. 

Nog veel meer scholen moeten signaleren en vooral de sociale controle moet 

worden gestimuleerd. Wij moeten ons ook verantwoordelijk voelen voor de 

ander en wij zijn met elkaar verantwoordelijk voor de veiligheid in onze 

gemeente, c.q. onze gemeenschap. 

Ook de rol van de burger is van groot belang. Buren en familie roepen wij op, 

om actief te signaleren. Onze partij staat daarbij voor u open. 

Het is buitengewoon te betreuren, dat niet meer aandacht wordt besteed aan het 

bestrijden van vrouwenhandel. 

Toen de kinderen, welke in de asielzoekerscentra waren gehuisvest, daaruit 

verdwenen, is er veel te laat actie ondernomen. 

Dat vrouwen, ook uit andere landen, hier gedwongen worden om tegen hun wil 

in o.a. de prostitutie te moeten werken, veroordelen wij scherp en blijven hier 

aandacht voor vragen. 

Verminking van vrouwenlichamen, al of niet als oorzaak van geloofsovertuiging 

moet hard worden aangepakt en publiekelijk worden verboden, met 

strafvervolging. 

Ook gedwongen uithuwelijken hoort in Nederland niet thuis en mag absoluut 

niet onder “andere cultuur “ worden weggeschoven. Ons standpunt is, dat 

nieuwe Nederlanders, dus ook nieuwe Midden-Drenthen, zich aan dienen te 

passen aan onze Nederlandse normen en waarden. Beheersing van de 

Nederlandse taal is een voorwaarde, die gehandhaafd moet worden. Als dit hen 

niet bevalt, dan dienen zij van hun recht gebruik te maken om onverwijld weer 

te vertrekken. 

 

 

3.2   KINDERMISHANDELING 

In Nederland worden naar schatting jaarlijks 119.000 kinderen mishandeld. Dat 

komt neer op gemiddeld één mishandeld kind per Nederlandse schoolklas. Als 

we dit vertalen naar onze gemeente Midden-Drenthe, dan zou dat toch gaan over 

een groot aantal kinderen. Het kan daarbij ook gaan om emotionele en fysieke 

verwaarlozing of getuige zijn van huiselijk geweld. 

Wij willen niet alleen de aandacht hier op vestigen, maar ook vanuit de 

gemeente daadwerkelijk deskundige hulp inzetten en de signalering 

benadrukken. 
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(bron: emeritus-hoogleraar Herman Baartman, van 1988 tot 2005 hoogleraar 

Preventie en Hulpverlening inzake Kindermishandeling was aan de Vrije 

Universiteit in Amsterdam) 
 

3.3   ALCOHOL en DRUGS 

Uit onderzoek is gebleken dat de Drentse jongeren meer alcohol en drugs 

gebruiken dan het landelijk gemiddelde. Dit geldt ook voor de jeugd in Midden-

Drenthe. 

Jongeren verkeren in een ontwikkelingsfase, waarvan experimenteren deel 

uitmaakt. Daarom moeten zij al op jonge leeftijd goed op de hoogte worden 

gebracht van de verschillende (grote ) risico’s. 

Samenwerking met onderwijs, politie en CAD ( Consultatiebureau voor Alcohol 

en Drugs ) is onontbeerlijk. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork maakt weinig onderscheid tussen 

harddrugs en softdrugs. 

Beide, zowel soft - als harddrugs kunnen na verloop van tijd gehele gezinnen 

ontwrichten. Wanneer softdrugs worden gebruikt blijkt de stap van soft - naar 

harddrugs vaak aanleiding tot het toetreden tot het criminele circuit. 

Harddrugsgebruikers zullen sneller kans lopen om verslaafd te raken dan 

softdrug gebruikers.  Maar opgemerkt zij, dat recentelijk onderzoek heeft 

aangetoond, dat met name de geestelijke schade bij de gebruiker van softdrugs 

aanmerkelijk groter is, dan velen tot nu toe aannamen. 

Daarom is voorlichting van het hoogste belang. Wij vinden dat alle jongeren op 

school vaker moeten worden voorgelicht. 

(Hoogste groep basisonderwijs tabak en alcohol; voortgezet onderwijs softdrugs 

en hoogste klassen – harddrugs.) 

Ook moeten ouders bij de voorlichting worden betrokken. Daarbij dienen er op 

de scholen klip en klare regels te worden gesteld over wat wel en niet is 

toegestaan. Ouders blijven verantwoordelijk voor de daden van hun kinderen en 

als kinderen zich misdragen, dan moeten de ouders daar op worden 

aangesproken. (En als er schades zijn aangericht, dan zullen zij die moeten 

vergoeden.) 

Het moet duidelijk worden en vanzelfsprekend zijn, dat ( verboden ) 

middelengebruik en leren absoluut niet samengaan. 

Alcoholmisbruik en excessief drugsgebruik, zijn vaak de basis voor toenemend 

geweld op straat. En zelfs in het verkeer. 

Daarom zijn wij voorstander van het aanpakken van geweld op straat en dat kan, 

wanneer er samengewerkt wordt door de gemeente, de politie en de horeca. 

Wij zijn tegen het vestigen van koffieshops. Vanzelfsprekend geldt ook, dat 

gokverslaving door regelgeving en handhaving voorkomen moet worden. 

Ordeverstoring en wangedrag dient hard te worden aangepakt. Lieden die 

vernielingen plegen moeten de schade betalen. Waar gedeald wordt, moet 

adequaat gehandhaafd worden. 
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Voorlichting vinden wij buitengewoon belangrijk. Om in groep acht van de 

basisschool structureel voorlichting te geven door ervaringsdeskundigen zijn 

door ons moties ingediend, die door rest zijn getorpedeerd. Nota bene onder 

aanvoering van een wethouder, die voor de verkiezingen nog lid was van een 

andere partij en voorstander was van preventiebeleid!!!!!!! 

 

 

4.  ECONOMIE & PLATTELAND   

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork  is voorstander van een 

evenwichtige ontwikkeling van bedrijfsvestigingen. 

Het is goed dat er waarborgen zijn voor werkgelegenheid. Het gemeentelijk 

beleid moet erop zijn gericht, dat er meer werkgelegenheid voor met name 

jongeren komt. 

Ook voor middelbaar - en hoger opgeleiden. Aansluiting van onderwijs op de 

arbeidsmarkt verdient zeker de aandacht en is een pré. 

Ook moet er gekeken worden naar samenwerking tussen onderwijsinstellingen 

en bedrijven. 

De MKB -er,(Midden en Klein Bedrijf), de kleine ondernemer, is de motor van 

de economie en moet de ruimte krijgen om zich te ontwikkelen. 

Wij zijn van mening, dat de gemeente ondersteunend en voorwaarden 

scheppend moet opereren. Het ongebreideld aanleggen van allerhande 

bedrijventerreinen wijzen wij af!!! 

Er zijn veel mogelijkheden om de bestaande bedrijventerreinen te verdichten. 

Wij spraken hier al over in het kader van de ruimtelijke ordening. 

Vestiging van bedrijven en bedrijfjes in vrijgekomen boerderijen vinden wij een 

goede zaak. 

Het bedrijvige aspect op het platteland moet worden gestimuleerd. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork hecht aan een goede relatie met 

het Midden en Klein Bedrijf.(MKB) 

Regulier overleg achten wij vanzelfsprekend. 

 

Markten in onze gemeente vinden wij heel belangrijk. Niet alleen goed voor de 

standhouders, die wij graag een goede omzet wensen, zij staan in weer en wind 

klaar voor de klanten, maar ook voor het sociale gebeuren. De markten brengen 

gezelligheid en zijn voor velen een prettige ontmoetingsplaats. Wij hebben 

gezorgd voor een motie, om de marktgelden tot een minimum te beperken.  

Gelukkig zijn de leges aangepast, maar het kan nog beter. Wij zetten ons hier 

voor in. 

 

Onze partij heeft goede verhoudingen met vele middenstanders en bedrijven in 

Midden-Drenthe en wij zijn daarom goed op de hoogte van de lopende 

problematiek. 
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Van belang is, dat de lasten voor het bedrijfsleven niet onevenredig zwaar zijn. 

Daarom veroordelen we de plannen om de bedrijven veel hoger aan te slaan 

voor bijvoorbeeld hun watergebruik. 

Wij zijn voorstander van de instelling van een bedrijvenloket voor advies en 

aanvraag van bedrijfsmatige vergunningen. (Ook een klachtenloket kan waarde 

bewijzen.) 

Bij de inrichting van bedrijven, zowel nieuwe als bestaande, moet aandacht 

worden besteed aan de veiligheid en het milieu. Aan nieuwe bedrijven horen 

zodanige eisen te worden gesteld, dat ervaringen zoals bijvoorbeeld opgedaan 

met het bedrijf Noblesse niet meer kunnen voorkomen. Veel strengere 

voorwaarden en beschreven sancties als er regels worden overtreden. 

Samenwerking met ondernemers, ondernemersverenigingen en MKB Nederland 

ontslaat de gemeente niet van een stuk primaire verantwoordelijk met betrekking 

tot de veiligheid. 

Gemeentelijke opdrachten dienen in eerste instantie naar bedrijven te gaan 

binnen de eigen gemeente. Zeker omdat daardoor de lijnen korter zijn en als die 

kwalitatief dezelfde zo niet betere prestaties kunnen leveren. 

    We hebben in onze gemeente naast de drie kernen Smilde, Beilen en   

Westerbork, ook veel kleine dorpen. Die dorpen hebben zeker onze aandacht en 

kunnen rekenen op onze steun waar mogelijk. Niet alleen als er zich problemen 

voordoen, maar ook met de reguliere zaken. Graag houden wij contact met de 

BOKD en het Dorpenoverleg. Wegenonderhoud, fietspaden en voorzieningen 

zijn bijvoorbeeld heel belangrijk en daar zetten wij ons voor in. 

 

Verder vinden wij het belangrijk dat er meer openbare toiletten komen in de 

winkelgebieden. Herinneringscentrum Westerbork geeft het goede voorbeeld bij 

de Radio telescopen.  

 

Toekomst gericht dient de gemeente een goed plan te ontwikkelen voor de 

plaatsing van laadpalen voor elektrische auto’s. Dit is van belang voor de eigen 

inwoners, maar ook voor toeristen, die we graag willen verwelkomen in 

Midden-Drenthe. 

 

 

4.1    BEDRIJVEN 

Strenge controle op de afvalverwerking – en de afval gelieerde bedrijven – is 

nodig en noodzakelijk om de naam van Midden-Drenthe voor recreatie en 

toerisme op de kaart te houden. 

Wij roepen de bedrijven op, om in deze tijd inventief te zijn en met alternatieven 

te komen om de werkgelegenheid te borgen en wij zullen ons inspannen om 

goede regelingen te bewerkstelligen. Zowel economisch, planologisch en 

bestemmingsplantechnisch dient de gemeente te zorgen voor een correcte gang 

van zaken. Ook hier geldt, dat “regeren is vooruit zien” en als er problematiek 
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terecht wordt gesignaleerd, dan dienen er adequate maatregelen te worden 

genomen. 

Een afwachtende overheid is een falende overheid! 

De lasten voor de bedrijven mogen niet zodanig hoog worden, dat daardoor de 

concurrentiepositie onnodig wordt bemoeilijkt. Immers zal dit de 

werkgelegenheid schaden! 

De bewegwijzering dient duidelijk te zijn en die bedrijven, die achteraf liggen 

moeten ook te vinden zijn! 

Inspanningen om bedrijven naar onze gemeente te halen zijn toe te juichen, 

daarbij dient goed gekeken te worden, dat mooie verhalen niet tellen, maar 

alleen echt onderzoek maatgevend is. 

 

4.2   AGRARISCHE ZAKEN 

De landbouw is een belangrijk en toonaangevend gebeuren in onze gemeente. 

De agrarische sector verdient aandacht ook in deze tijd. 

Moderne vormen van milieuvriendelijke landbouw moeten worden 

gestimuleerd. De bedrijven, die gaan omschakelen, zullen daadwerkelijke 

ondersteuning moeten krijgen. Het meewerken en meedenken van de overheid is 

een voorwaarde. Het voeren van een goed milieubeleid dient in samenwerking 

met de landbouw te geschieden. Want waterlopen, die natuurlijker beheerd 

worden, beter bodembeheer , beter mestgebruik, zal minder geldelijke opbrengst 

teweeg brengen. Dit moet gecompenseerd worden door hogere prijzen en steun. 

Wat het zwaarst is, moet het zwaarst wegen: terug naar de echte natuur en geen 

mega culturen meer. Dit is het behoud van ons leven en dat staat voorop, ook al 

moet daarvoor diep in de buidel worden getast. Het zo huidige volprezen 

“rentmeesterschap” heeft er helaas toe geleid, dat de natuur de grote verliezer is 

geworden en dat ziekmakende stoffen geleid hebben tot vele zieken, die de 

maatschappij en de mensen zelf de hoogste prijs hebben gekost. Het moet dus 

anders….. 

  Ook het omgaan met “gewasbeschermingsmiddelen”, denk aan de lelieteelt en 

dergelijke,  zal overeenkomstig de nieuwe voorschriften moeten gebeuren en er 

zal nieuwe wetgeving moeten komen. 

                Recentelijk is er een onderzoek bekend gemaakt door het RIVM, 

waarin wordt aangetoond, dat er thans nog stoffen worden gebruikt, die 

onweerlegbaar aantonen dat, A.L.S., en Altzheimer, mede veroorzaker zijn van 

deze vreselijke ziekten. 

Nieuwe richtlijnen vanuit de landbouw zijn daarbij noodzakelijk.  

 

Wij zijn van mening dat vaccinatie gaat boven het ruimen van vee en pluimvee. 

Tijdig inenten kan veel leed voor mens en dier voorkomen. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork zet zich in voor een 

stimuleringsbeleid tot behoud en versterking van de landbouwsector en van 

belang is, dat indien productievermindering aan de orde is, het inkomen van de 
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boeren die het aangaat, zodanig ondersteund wordt, dat bedrijfsvoering mogelijk 

is met ruimte voor noodzakelijke investeringen en een normaal inkomen. 

De boeren, die hier al generaties lang hun bedrijven hebben, moeten ook voor 

hun kinderen de mogelijkheid krijgen, de ouderlijke bedrijven hier voort te 

zetten. 

Wat de ontwikkeling van de intensieve veehouderij betreft zal deze slechts 

mogelijk zijn onder zeer strikte randvoorwaarden. 

Het aantal landbouwbedrijven krimpt in, daardoor vindt herverdeling plaats. 

Binnen onze gemeente zullen nieuwe dragers voor het platteland gevonden 

moeten worden, maar één en ander mag niet gaan ten koste van beschikbare 

landbouwgrond. Dat landschappelijk een andere invulling wordt gevonden 

vinden wij van groot belang.  

 De vestiging van Megabedrijven wijzen wij af. Bedrijven die fraude plegen, 

zoals het opvoeren van meerlinggeboorten of importvee niet juist opvoeren, 

maken hun eigen branche te schande en zullen niet op onze sympathie hoeven te 

rekenen. 

Er is veel discussie over de ontwikkelingen binnen de landbouw.  Wat van 

belang is, is dat de overproductie moet worden teruggedrongen. Wat centraal 

staat is de levensvatbaarheid, d.w.z. het inkomen van de boeren zodanig moet 

zijn, dat er ruimte is voor bedrijfsinvesteringen en een normaal inkomen, dat 

deelnemen aan het maatschappelijk verkeer garandeert. Hiervoor zal de overheid 

garant moeten staan. Er zijn hiervoor vele mogelijkheden. 

 
4.3    LANDBOUW en NATUURBEHEER 

We zien, dat ecologische zones ontstaan en dat is goed. De productielandbouw, 

die bijna 24 uur per dag het land bewerkt, is noodzakelijk voor de exploitatie 

van het bedrijf. Gebeurt dat niet, dan kan de kost niet worden verdiend. Dit is 

niet goed en gaat echter ten koste van flora en fauna. Waar zijn onze 

bodembroeders, waar is het wild, waar Drenthe beroemd om was? “Zeg mij 

waar de bloemen zijn, waar zijn ze gebleven?” Als ooit een lied de spijker op de 

kop sloeg, dan is het helaas dit lied. Wij vinden dat er agrarische bedrijven 

moeten komen, die laat maaien, beperkt vee houden en eigenlijk het ouderwetse 

gemengde bedrijf uitoefenen.  

      Op akkers waar een 'goede schimmel' wordt gezaaid, groeit maïs 15 tot zelfs 

40% beter dan op akkers zonder die schimmel. Dat blijkt uit onderzoek van de 

hoogleraar Marcel van der Heijden. Zijn experiment is een pleidooi voor goede 

zorg voor de bodem, want dat betaalt zich later uit. Wij hebben hier al eerder 

veel aandacht aan besteed. 

De overheid dient te zorgen, dat voor deze bedrijven een redelijk inkomen 

ontstaat. Wij noemden dit eerder. Het is een investering in onszelf en natuur, 

flora en fauna, toerisme, milieu en inwoners zullen hier wel bij varen. Het alleen 

maar land aankopen en dat vervolgens door geven aan 

natuurbeschermingsorganisaties heeft lang genoeg plaatsgevonden (zonder 
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overal het gewenste resultaat) en dient te worden gestopt en te worden 

opgevolgd door een nieuw beleid. Want het is bewezen, dat waar de landbouw 

de gronden op de juiste wijze bewerkt, de flora en fauna zich veel beter 

ontwikkeld, dan thans in sommige natuurgebieden waar monoculturen zich 

ontwikkelen met “Ruskepollen”. 

 

In het kader van natuurbeheer moeten we ook kijken naar het gemeentelijk 

eigendom Kyllotsbos in Smilde. 

In de jaren 60 is dit natuurterrein aangekocht door de toenmalige gemeente 

Smilde. Thans is er een Stichting beheer Kyllotsbos, die het beheer uitoefent. 

Maar in onze ogen zijn er bij dit beheer, zoals gebleken, nog al kanttekeningen 

te maken. Er is buiten de regels en buiten het beheersplan om, zomaar een stuk 

tankgracht dichtgegooid, er is onoordeelkundig gekapt, er wordt houtkap – en 

dunnings afval op plaatsen gestort, waar dat helemaal niet goed is. Er wordt 

verzuimd bezwaar te maken als de gemeente plannen opvoert, die het bos 

schaden. Kortom, tijd voor beter deskundig beheer. Wij zullen ervoor pleiten, 

dat het beheer en de communicatie worden verbeterd. Zo nodig dient anders een 

overdracht te worden overwogen aan een andere beheersorganisatie.  

Onze partij Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork, heeft er voor 

gezorgd, dat als laatste daad van de toenmalige raad van Smilde nog voor de 

herindeling, het mooie stuk weiland, centraal gelegen in het bos, kon worden 

aangekocht. Voor onze inwoners is dit natuurgebied van buitengewoon groot 

belang en wij vinden dat het beheer zorgvuldig moet gebeuren. 

Natuurbeheer is meer dan alleen maar praten over een zogenaamde “Nieuwe 

wildernis”. Deze kreet stelt niets voor. Wat willen wij met 17 miljoen mensen en 

dan praten over wildernis? Met wolven, herten en varkens in Drenthe? Laten we 

eerst maar eens kijken naar de verdwenen wildsoorten en de verarming door de 

vele hectares monocultuur. Er moet nog veel verbeterd worden. Het beschermen 

van bijvoorbeeld steenmarters, is een belachelijke zaak. Elk broedsel van 

zangvogels wordt vernietigd door over- predatie. Door de veranderde 

landbouwmethoden, recreatieve druk en door aanleg van wandelpaden in 

rustgebieden, loslopende honden en katten, verarmd onze fauna in hevige mate. 

Fazant, patrijs en vele weidevogels hebben geen broedgelegenheid meer en die 

nesten waar nog eieren in komen worden door regimenten kraaien, reigers, 

ooievaars op de snelste wijze verorberd. Ook de insecten nemen snel in aantal 

af. Kortom, een buitengewoon verontrustende zaak. Wij zullen ons optimaal 

inspannen om deze zaken op de agenda te zetten en er pogen daadwerkelijk iets 

aan te doen. Landelijk hebben wij contact met meerdere organisaties, die hier 

ook voor verbetering strijden. 

 

 Wij hebben onze eigen deskundige, JanPieter van der Meer gevraagd om 

een visie te schrijven inzake het Kyllots bos.  Deze visie is als bijlage *** 

toegevoegd. 
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4.4    BIOLOGISCHE LANDBOUW 

De volledig biologische landbouw dient ook gemeentelijk waar mogelijk te 

worden ondersteund. Met name in de voorlichting kan de gemeentelijke rol 

worden bevestigd. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork pleit voor een goede overgang 

van natuurlandschap naar cultuurlandschap. 

De boerengemeenschap in onze gemeente Midden-Drenthe, of beter gezegd in 

de regio’s Smilde, Beilen, Westerbork, moet gewaardeerd worden voor hun 

inspanning, waarmee zij het cultuurlandschap onderhouden. 

Dit landschap, samen met de boerenstand mogen niet verloren gaan. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork zal deze visie door laten klinken 

in het politieke bestel.  

Er moet een omschakeling komen op korte termijn. 

Terug naar de  “oude vorm” van het gemengde bedrijf, waardoor producten 

weer gezonder worden, de veestapel drastisch wordt beperkt en de consument 

directer bij de afname wordt betrokken. 

Intensieve teelt moet vervangen worden naar extensieve teelt. 

Het inkomen van een agrarisch bedrijf, dat deze bedrijfsvorm kiest, moet 

gegarandeerd worden.  Het biologisch leven wordt dan weer in goede 

proporties teruggebracht en de flora en fauna zullen opleven. Het raay gras 

moet verboden worden en de weidevogels kunnen weer broeden en 

fourageren zoals vanouds.  

 

Natuurbeheer dient op een realistische wijze te worden ingevuld. Wij maken ons 

grote zorgen inzake de terugloop van onze weidevogels. Dit geldt ook voor de 

verdwijning van onder andere fazant, patrijs, haas en konijn. Had onze provincie 

tot voor kort nog de naam één der wildrijkste van Nederland te zijn, thans is het 

omgekeerde het geval. 

De stelling van: “Laat de natuur maar op zijn beloop”, delen wij niet. 

Het doet ons pijn en het is verontrustend, om in het voorjaar ’s nachts alleen 

maar de angst roep van onder andere de kieviet te horen, omdat hongerig 

roofwild, zoals de vos, de das en andere marterachtigen,  de laatste eieren van de 

weidevogels opeten. Overdag komen dan nog hoeveelheden kraaien, die de nog 

overgebleven nesten leegroven. Is het dan verwonderlijk, dat onze weidevogels 

in ras tempo als sneeuw voor de zon verdwijnen? Het buitensporig beschermen 

van predatoren leidt o.a. tot het verstoren van het zo zwaar bepleite natuurlijk 

evenwicht. Men is op de verkeerde weg en wij zullen ons inspannen om dat te 

veranderen. 

Er dient aandacht te zijn, voor een zo groot mogelijke diversiteit aan 

wildsoorten, die thuis horen in ons Drentse landschap. Er moeten voorwaarden 
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worden geschapen om de bodembroeders weer in de gelegenheid te stellen, zich 

te vermeerderen. 

De vos dient bijvoorbeeld normaal bejaagd te worden, bij over populatie. 

Steenmarters moeten ook van de lijst als beschermde diersoort.  

Soorten zoals muskusrat, nijlgans, wasbeerhond, wasbeer, wolf en lynx dienen 

zoveel mogelijk uit onze fauna te verdwijnen. Wij vinden hiervoor een beter 

flora- en faunabeheer noodzakelijk, waarbij wij het vakmanschap van de jager 

niet ter discussie stellen. 

Tevens pleiten wij voor herinvoering van de veldpolitie, want vuilstortingen en 

stroperij moeten met alle middelen worden bestreden. 

 

 

4.5  RUIMTELIJKE ORDENING 

Het Provinciaal Omgevingsplan (POP 1 en POP 2) heeft geen grote invloed 

meer op woonruimte van onze gemeente in de voor ons liggende jaren. De 

gemeente zelf heeft de primaire regie. Dit betekent, dat er een 

grotere verantwoordelijkheid bij de raad komt. Wij willen geen delegatie naar 

een college. Finale verantwoordelijkheid bij de raad. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork pleit ervoor,  dat  bij de 

toewijzing van bouwkavels o.a. in de dorpen, rekening moet worden gehouden 

met de sociale- en economische gebondenheid. Jongeren moeten ook in de 

dorpen kunnen blijven wonen. De brede overleggroep kleine dorpen heeft 

(BOKD) heeft onze steun en sympathie. 

Het zogenaamde welstandstoezicht is een verouderde en overbodige instelling. 

Wij pleiten al jaren voor afschaffing en zullen dat blijven doen. 

Bouwaanvragen moeten zo snel en adequaat mogelijk worden behandeld. 

Het ontwikkelen van nieuwbouwgebieden moet op andere leest worden 

geschoeid. De kleine lokale aannemer moet ook aan de bak kunnen komen. 

Dictaten van grote projectontwikkelaars dienen te worden doorbroken.De 

inrichting en uitgifte van industriegebieden moet drastisch veranderen. Het 

ongelimiteerd verkwanselen van grote gedeelten van onze gemeente past niet in 

deze tijd! Verdichting van de bestaande (industrie)gebieden dient eerst plaats te 

vinden en nieuwe gebieden moeten verdicht worden ontwikkeld. Dat wil zeggen 

in de grond bouwen, of omhoog. Hectares moeten gespaard worden, want 

groene ruimte is ons handelsmerk!!! 

Het is van belang, dat we thans gebieden aanwijzen, – buffers - , waar niet 

gebouwd mag worden en zo de “groene zones” veilig stellen voor de toekomst. 

Het is echter ongewenst, om bomen te laten staan, die buitengewoon veel 

overlast voor de burgers veroorzaken. 

Een boom die volgroeid is gaat in de kruin in de breedte en krijgt wortels die 

voor ongemak en onnodige kosten leiden. 
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Wij vinden dat het Evenemententerrein te Smilde moet blijven zoals het is. Ook 

dit is een open ruimte, die in stand moet blijven. Wij steunen de aanwonenden, 

die ook hebben aangegeven dat dit niet moet veranderen. 

Verder dient de gemeente zelf de sociale woningbouw te ontwikkelen. Onze 

voorkeur gaat uit naar afschaffen van de woningstichtingen in de huidige opzet. 

Wij vinden dat die moeten verdwijnen. De huidige structuur met daarbij de 

belachelijke salarissen aan de top zijn misdadig! Een stichting is ongrijpbaar en 

oppermachtig. De gemeente moet het heft weer in eigen hand nemen en zo snel 

mogelijk de verantwoordelijkheid weer onder de gemeenteraad brengen. Dan 

kan een wethouder de uitvoering ter hand nemen en de raad heeft de regie en 

controle die hen toekomt. Eigen, gemeentelijke organisaties van kleine omvang, 

hebben in het verleden bewezen goed te functioneren. Wij willen deze vorm 

terug. 

Wij geven de voorkeur aan het bestemmen van woningen in recreatieparken 

voor permanente bewoning. 

Het is achterhaald om nog langer te gedogen dat er permanent in 

vakantiewoningen wordt gewoond. 

Middels een afkoopsom of baatbelasting procedure de bestemming wijzigen. In 

overleg met parkbeheer en eigenaar. 

 

4.6   RECREATIE EN TOERISME 

De Gemeente Midden-Drenthe maakt deel uit van één van de mooiste provincies 

van het noorden van Nederland. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork is van mening dat het 

handelsmerk van Midden-Drenthe 

RUIMTE, RUST, FIETSEN, WANDELEN en NATUUR moet zijn. 

Drenthe heeft de uitstraling landschappelijk en toeristisch te zijn. 

Het fietspadennetwerk is van groot belang en dient goed te worden 

onderhouden. Een activiteit zoals de Drentse Fietsvierdaagse moet door onze 

gemeente blijvend worden ondersteund. 

We moeten stimuleren dat het Noorden van het land, met Drenthe als 

belangrijke peiler, als product verkocht wordt en daarom moet Midden-Drenthe 

ervoor zorgen dat onze gemeente steeds aan de eisen van de tijd wordt 

aangepast. 

(Bewegwijzering, infrastructuur etc.) Wij vinden de toeristenbelasting een 

onvriendelijke belasting, die we moeten afschaffen! Enkele moties hier over van 

ons werden helaas afgewezen, maar we zullen ons standpunt handhaven. 

Dit, omdat volgens onderzoek is gebleken, dat steeds meer Nederlanders in 

eigen land op vakantie gaan. Een onverwachte tegenvaller in het besteedbaar 

budget kan dan de opslag van een onnodige belasting zijn, die toeristenbelasting 

wordt genoemd! De kans dat vakantiegangers daardoor een afweging maken om 

naar elders te gaan wordt door deze toeristenbelasting alleen maar groter, met 

name in deze tijd. 



 24 

Onze gemeente waarin veel mensen hun inkomen verdienen in de recreatieve 

sector kunnen dit niet hebben. 

Zet dus de deur wijder open en nodig ze uit om naar Midden-Drenthe te komen. 

Een Midden-Drenthe, die je als gast binnenhaalt en waar geen extra onnodige 

kosten ( lasten ) worden doorberekend als je weer naar huis gaat. Wij kunnen u 

verzekeren dat zo'n domper blijft hangen en een volgend bezoek aan onze mooie 

provincie daardoor op losse schroeven kan komen te staan. 

Waarom moet de toerist die rare belasting betalen, als gast! De ondernemer 

moet innen en weer afdragen. 

Dan moet de gemeente weer administreren en controleren. (Over bureaucratie 

gesproken!). Wat kost dat de gemeente wel niet! 

Die energie kan veel beter gebruikt worden, dus geef de ondernemers zelf de 

promotietaken. 

Een goede band met de recreatiebedrijven is van groot belang. 

De recreatieondernemers kunnen veel beter de werkzaamheden zelf doen. Dat 

hoeft de overheid niet voor hen te doen. 

Paal en perk moet worden gesteld aan een overdaad aan mini campings. Was de 

minicamping van origine een aanvulling op het inkomen van de boer, die door 

veranderde omstandigheden andere bronnen moest aanboren, dan doet zich 

thans het feit voor dat andere mensen zich ook geroepen voelen om zich in deze 

bedrijfstak te begeven. Met alle respect, maar wij zien hier een overdaad, die de 

spoeling wel erg dun maakt. 

Er dient naar de wens van de gast te worden geluisterd! 

De gast wenst contact te houden met de achterban via internet! 

Dat gaat met de huidige beperkte technische mogelijkheden in de 

buitengebieden zeer slecht. Weer blijkt dat wij onze recreatiesector op dit gebied 

moeten ondersteunen! De aanleg van glasvezel naar deze bedrijven om hun 

gasten een prima internet verbinding aan te kunnen bieden is van groot belang. 

De telefoonkabel kan het aantal internetters anders niet aan en verstopt, 

waardoor slechte en langzame verbindingen optreden,met irritatie tot gevolg. 

Bij glasvezel heeft men daar geen last van! 

Steeds meer gasten kijken of er internetmogelijkheid op de recreatiebedrijven is 

en dit weegt heel veel mee in de beslissing om bij de camping te boeken! Met 

name daar waar het binnen een gezin gaat om de jeugd. 

De jeugd kan niet meer zonder internet en zijn onze gasten van de toekomst. 

Wij vinden, dat een redelijke investering van belastinggeld verantwoord is, 

omdat dit zich ook nog in de toekomst terugverdiend. 

 

4.7  BEVINGEN 

Onlangs is er weer een beving geweest in Groningen van maar liefst 3,2  en  

 die bevingen houden niet op bij grens met Drenthe. Er zijn al zware bevingen 

geweest rond Assen (Ekehaar) en wij sluiten zeker niet uit , dat de komende 
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jaren ook Drenthe wordt geconfronteerd met wellicht nog meer bevingen al dan 

niet licht of zwaar.  

Wij willen ons hard maken voor snelle vergoeding van schaden en gemeentelijk 

zorgen, dat onze gedupeerde inwoners niet in de kou worden gezet door falend 

overheidsbeleid. Het is schandalig zoals de NAM en de Regering opzettelijk 

gedupeerden met achterbaks handelen de wei in hebben gestuurd. Veel geld is 

aan belachelijke “onderzoeken” weggegooid en hebben geleid tot zeer dubieuze 

conclusies. Procedures, die meer dan 12 jaar beslaan zijn geen uitzondering. 

Gemeente en Provincie zullen gemaand moeten worden om geen herhaling in 

Drenthe (Midden-Drenthe) te krijgen. Wij zullen ons met raad en daad tegen dit 

onrecht verzetten. 

 

Het is weer een vernedering voor Noord-Nederland, dat de laatste daad van de 

aftredende Regering van Rutte, meedeelt, dat er besloten is, om weer meer gas 

in Groningen op te gaan pompen!! Dit tegen alle afspraken en verwachtingen 

in. 

Vervolgens gaat alles weer verder door een nieuwe Regering weer onder 

leiding van Rutte, die een aaneenschakeling heeft gepleegd van onheuse 

beloften, zaken en spreken van grove onwaarheid en van geheugenverlies en 

dergelijke. 

Minachting voor ons Noord-Nederlanders en moeten wij dit allemaal gelaten 

ondergaan? 

Wij hebben als partij in deze periode meerdere moties ingediend over 

bevingen, maar die werden afgestemd door de raad in Midden-Drenthe!!!! 

Helaas. 

Mede daarom roepen wij op om op LIJST 4 te stemmen, lokaal te stemmen en 

die zogenaamde landelijke partijen eens te laten zien, dat wij 

ONAFHANKELIJK zijn en ons niet willen laten manipuleren door  het 

eigenbelang van den Haag!  

 

 

 

5. FINANCIËN 

5.1 

BELASTINGDRUK 

De recessie heeft grote economische gevolgen. Voor inwoners in onze 

gemeente, die het moeilijk hebben, ligt er voor de gemeente de taak en de plicht 

om deze mensen, die buiten hun schuld in de problemen zijn 

gekomen en hulp nodig hebben, die te verschaffen. Dit betekent, dat de 

betrokken ambtenaren kundig en competent moeten zijn. Om oplossingsgericht 

bezig te zijn vinden wij, dat onze ambtelijke organisatie, primair 

verantwoordelijk moet zijn voor de inwoners, die in de problemen zitten. De 

schuldhulpverlening, zal bijvoorbeeld in eigen hand moeten zijn en de 
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inspanningen dienen veel meer preventief te zijn. Tevens moet er een acceptabel 

budget ter beschikking komen, om individuele hulp en begeleiding op maat te 

kunnen leveren. 

Wij zullen en blijven ons daarvoor inspannen en vinden dat op termijn de 

gedane inspanningen meetbaar moeten zijn. Maar dan moet men als gemeente 

ook zorgen voor een behoedzaam uitgavenpatroon. Want het belastinggeld van 

de burger kun je maar één keer uitgeven! 

Wij staan voor kwaliteit en willen dat de ambtenaren van onze gemeente weten 

waarover ze spreken. 

Opleiding en bijscholing van de ambtenaren is noodzakelijk en dient zo nodig 

verplicht te gebeuren. Wij zijn wel tegen onzinnige “snoepreisjes” die als 

opleiding worden gekwalificeerd en die niet alleen in onze ogen, maar ook in die 

van de burger niet door de beugel kunnen. Onnodige, onzinnige opleidingen 

waar de kas van de opleider meer van wordt gespekt dan de “bovenkamer” van 

de ambtenaar. Dat soort opleidingen schieten immers hun doel voorbij. 

De gemeente moet zorgen voor een behoedzaam uitgaven patroon. 

Want het belastinggeld van de burger kun je maar één keer uitgeven! 

Wij zijn van mening dat statussymbolen, zoals dure leaseauto's, uit den boze en 

achterhaald zijn. 

Gemeentelijke taken en investeringen zullen moeten worden uitgevoerd op een 

zinvolle wijze! Mooi is niet hetzelfde als zinvol! 

Als we streven naar economische groei op lokaal niveau of tenminste dit op peil 

willen houden, moet de stijging van de lokale lasten gering zijn!! 

Begroting en reserves herstructureren. 

Eén pot, dat is het vermogen van de gemeente en niet allerhande ingewikkelde 

constructies, zoals een A, B en C reserve, waar niemand een snars van snapt. 

Elke burger moet op elk gewenst moment duidelijk kunnen zien hoe de stand 

van zaken is. Eén vergadering met een Algemene Beschouwing, die de 

begroting voor het volgend jaar vaststelt. In geval van invulling van de 

onderdelen van de begroting, de uitvoering, dient het college de raad om 

goedkeuring te vragen van de uitvoering van het definitieve plan. (Dit, omdat 

een begroting iets anders is, dan een uitgewerkte en gecontroleerde offerte.) 

 

5.2   SUBSIDIE 

Subsidieaanvragen dienen correct te worden beoordeeld en over subsidiegeld 

dient altijd een afrekening plaats te vinden met verantwoording. Oneigenlijk 

aangewende of bestede subsidiegelden dienen te worden teruggehaald! 

De raad bepaalt, welke subsidies worden verstrekt en niet het college. Subsidies 

moeten een tijdelijk karakter hebben en leiden tot de zelfstandigheid van de 

subsidieontvanger, zonder dat enige subsidie nodig is. Logge lichamen moeten 

verdwijnen en van veel subsidies moeten we af. Het is toch de burger die alles 

moet betalen: vijf miljoen euro aan subsidie in onze gemeente, opgebracht door 

33 000 inwoners. 
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Nederland wordt beheerst door een subsidiemaffia. Corruptie met uitkeringen, 

corruptie met vele zaken, waar we geen weet van hebben. Lokaal beginnen met 

controleren en verscherpt toezicht. 

Gemeentelijk moet men steeds blijven onderzoeken en informeren welke 

mogelijkheden Europese fondsen bieden voor gemeentelijke – en 

burgerprojecten op vele terreinen. 

 

5.4   ONROEREND ZAAKBELASTING (OZB) 

        Dient geen sluitpost te zijn. 

 

 

6.1   MILIEU 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork heeft de overtuiging dat ook de 

volgende generaties moeten kunnen beschikken over een goede kwaliteit van 

bodem, water en lucht. Dit is een gezamenlijke verantwoordelijkheid en daarom 

is tevens een goede en adequate milieuvoorlichting van gemeentewege 

noodzakelijk. 

Er dient stevig te worden opgetreden tegen diegenen die milieuvervuilend 

opereren. 

Het dumpen van afvalstoffen, zoals slib, bermafval en restafval moet worden 

tegengegaan. 

Onze partij zet zich in om de kosten van de afvalverwerking op een 

aanvaardbaar niveau te houden. 

Wij staan positief tegenover initiatieven van inwoners, om gevraagd en 

ongevraagd adviezen en meningen te geven aan de gemeenteraad. (Zoals 

bijvoorbeeld buurtverenigingen, sportverenigingen en milieuraad.) 

Onze mooie gemeente moet een mooie gemeente blijven !!! 

En daarom zijn wij tegen het betalen van huisvuil per gewicht. Dat veroorzaakt 

veel zwerfafval en dat moet niet worden gestimuleerd. 

Wij moeten ons plastic afval naast het bestaande afval gaan inzamelen. 

Dit om nieuwe producten uit dit afval te herwinnen en om zodoende het 

oliegebruik te verminderen. 

 

Wij zijn voor opheffing van de waterschappen, dat wil zeggen, dat er een weer 

een Provinciaal Waterschap moet komen met een verantwoordelijke 

gedeputeerde. Zo moet er ook gemeentelijk een wethouder met waterschap in de 

portefeuille moet komen. Een ander beleid voor waterlopen en waterbeheersing 

is van groot belang en wij hebben in de raadsvergadering van 4 november 2021 

hiervoor voorstellen ingediend. Helaas, zonder resultaat……. 

Wij vinden het ook van belang, dat er een ander maaibeleid wordt ingesteld. 

 

Als men bijvoorbeeld uitgaat van drie soorten gazons. 

1. Speelgazon waar regelmatig wordt gespeeld 26 x wekelijks maaien.  
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2. Gazon stroken tussen huizen en wegen  20x maaien in juni en juli om de 14 

dagen Groenstroken aan noordzijde van bebouwing veel inplanten met bomen 

van de eerste grote of inplanten met solitaire (bloeiende) heesters. Scheelt na 5 

jaar 50% maaikosten 

3.  Overige groenstroken extensief maaien,  dat wil zeggen maaien en afvoeren 

in juni en september/oktober. 

3a .Soorten die schade of zich explosief vermeerderen  bv Jacobskruid, 

berenklauw direct bestrijden 

3b. Er kan overwogen worden om 1 tot 2 m naast wegen (fietspaden) vaker te 

maaien met bv ruwterrein maaier 

3c. Door verschraling mag er na 5a 6 jaar bloemen mengsel bij gezaaid worden 

absoluut niet eerder met als reden de natuurlijke vegetatie mag nooit verstoord 

worden. 

3d. De biodiversiteit vergroten moet altijd het eerste doel zijn  

3e. De maaiers moeten voorgelicht worden over het toekomstbeeld na 1 5 10 en 

15 jaar en dit moet in een gemeentelijke visie worden vastgelegd. 

 

De gemeentelijke waterlopen moeten afwisselend 2 x per jaar gemaaid worden 

een keer rechts een keer links. 
  

 

6.2  Helft van alle wilde bijen soorten in Nederland is bedreigd 

zie bijlage 

 

6.3  ZON, WIND en ALTERNATIEVE ENERGIE 

Energiebronnen die niet opraken hebben onze voorkeur zoals wind, zon, 

aardwarmte en biomassa. 

Biomassa is een verzamelnaam voor organisch materiaal. Zoals dood 

plantenmateriaal zoals gft (groente-fruit- en tuinafval) en snoeihout. Maar ook 

bijvoorbeeld frituurvet, mest, rioolslib of landbouwgewassen.  

Windenergie wijzen wij af, althans de grote molens, te meer omdat de 

windmolens meer lawaai veroorzaken dan velen denken, heel veel vogels 

dodelijk laten verongelukken (wel tien tot twintigduizend per jaar) en de 

vervolgkosten van het onderhoud onredelijk hoog kunnen oplopen. Her en der 

windmolens plaatsen is horizon vervuilend en past niet in ons landschap. 

Zonne energie wordt steeds gepromoot, maar wij maken ons zorgen om de 

toekomst. Als de panelen versleten zijn, waar moeten die dan heen. Net zo 

problematisch als kernafval!  De technische ontwikkelingen gaan wel snel en de 

panelen zullen steeds meer schone, groene energie op minder oppervlakte gaan 

leveren, maar als de subsidie ar af gaat, wat gebeurt er dan?  Aardwarmte is ook 

in ontwikkeling en wordt steeds meer toegepast. 
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Op zo veel mogelijk openbare gebouwen en die welke in eigendom van de 

gemeente zijn, zoals scholen, bejaarden- en verpleegtehuizen, zwembaden is 

plaats voor  zonnepanelen.  

Waar de gemeente direct duurzaam aan kan bijdragen is, uiteraard op 

voorwaarden, een lening verstrekken met het doel zonnepanelen aan te schaffen. 

Zonnepanelen die op de ( huur) huizen worden geplaatst van minder 

draagkrachtigen om de energielasten drastisch te verminderen. Want met name 

bij hen is een verlaging van hun energiekosten erg welkom. 

Ook woningstichtingen dienen hier uiteraard bij te worden betrokken. 

Tevens zij die geen vast inkomen hebben en daardoor geen lening kunnen 

afsluiten bij financiële instellingen. 

Terugbetaling kan door een ( groot) deel van het voordeel bij de gemeente 

verplicht af te lossen, middels goede afspraken. 

 

6.4   Zonneparken 

Het is goed, dat er plannen worden ontwikkeld inzake zonne energie, omdat we 

van aardgas en - olie af moeten. Dan zullen er ook locaties gevonden moeten 

worden. 

        Echter, als er een gebied in beeld komt, dan mag en kan het niet zo zijn, dat 

de bewoners in de omgeving, zowel als aangrenzend op één of andere manier 

gedupeerd raken. 

De overheid dient niet nogmaals de schande over zich af te roepen, zoals de 

NAM heeft gedaan en doet. 

      Met die les in het achterhoofd zullen wij ons met hand en tand verzetten, als 

er ook maar sprake is van schade of wat dies meer zij, ten opzichte van direct 

betrokkenen. Grootschalige panelenplaatsing geniet bij ons geen voorkeur, zeker 

niet als er vruchtbare landbouw grond wordt opgeofferd. 

     In voorliggende gevallen, dient er eerst zorg te worden gedragen voor een 

heldere communicatie. 

    Wat ons betreft kan er dan in die omgeving een zonnepark komen, maar niet 

eerder, als de direct betrokkenen instemmen. 

 Dit betekent, dat de ontwikkelaars van een park, voordat zij verder gaan 

ontwikkelen en voordat de gemeente toestemming geeft, duidelijk moet zijn:  

dat of, de betrokkenen schadeloos worden gesteld 

of,  een woning of een bedrijf wordt verplaatst naar een locatie die aanvaardbaar 

is voor de aan- of omwonenden, 

of de onroerende goederen worden aangekocht of verkocht en de waarde 

conform de winstderving over zoveel jaren ontvangt. 

 

Wellicht is er meer te bedenken dat van belang is en dan zullen wij naar de 

omstandigheden een standpunt formuleren. 
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In elk geval is ons standpunt duidelijk, dat de overheid nimmer medewerking 

kan en mag verlenen als direct betrokkenen op wat voor wijze dan ook niet 

schadeloos worden gesteld. 

We stellen vast, dat bedrijven of omwonenden er vaak veel eerder waren, dan de 

nieuwe planmakers. We stellen ook vast, dat de gemeente de taak en de plicht 

heeft om niet alleen aan het algemeen belang te denken, maar zeker ook, en wel 

in eerste instantie, aan de mensen met de eerste rechten, zowel als bedrijf, zowel 

als persoonlijk. 

 

Tevens is onze visie, dat bij het niet in onderling overleg tot stand komen van 

een compromis, de hele zaak dient te worden afgeblazen en de ontwikkelaars op 

zoek moeten gaan naar een andere locatie. 

Gerechtelijke procedures moeten en mogen in een situatie als deze niet worden 

gevoerd. 

Wij respecteren de rechten van de eerst aanwezigen. 

 

6.4  

Windmolens, windparken Het aanzicht van windmolens leidt vaak naar 

landschapsvervuiling en horizon verontreiniging. Daarnaast vallen vele 

slachtoffers onder de vogels. Met tienduizenden tegelijk, vooral in de tijd van de 

vogeltrek.  

6 a. Veel meer waarde hechten wij aan het gebruiken van aardwarmte. De 

resultaten zijn erg goed en wij vinden, dat nieuwe woningen niet meer op het 

aardgasnet moeten worden aangesloten. De combinatie van zonnecollectoren 

met aardwarmte heeft onze voorkeur. 

6 b. Verdere actuele zaken:                                                                                    

a. De toeristenbelasting moet worden afgeschaft en de branche zelf kan de 

promotie wel doen. We hebben hier al moties voor ingediend en de branche zelf 

heeft die mening ook.                                                                                            
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b. De volledig overbodige welstandscommissie moet worden afgeschaft. Het is 

slechts een advies en bevordert de willekeur. 

c.   Onze gemeente voert sinds 2018 het predicaat Fairtrade Gemeente,  net als  

ongeveer een kwart van alle Nederlandse gemeenten. Fairtrade staat voor 

eerlijke handel. Dat betekent dat producenten in ontwikkelingslanden een 

eerlijke prijs krijgen voor hun product en dat de omstandigheden waarin zij 

werken menswaardig zijn: geen kinderarbeid, geen extreem lange werkdagen en 

met aandacht voor milieuvriendelijke productieprocessen. Onze gemeente levert 

dan ook een relevante bijdrage aan duurzame armoedebestrijding. 

Wij vinden dat de gemeente Midden-Drenthe ook in de komende raadsperiode 

Fairtrade Gemeente blijft. 

7.   LOKAAL 

7.1   HET GEMEENTEHUIS te BEILEN 

Onze partij heeft er lang voor  gepleit, dat de inrichting van de raadzaal 

veranderd werd. De helft van de raadsleden zaten met de rug naar de publieke 

tribune; dit werd als niet gewenst ervaren. Wij hebben hier meerdere malen op 

gewezen en in 2013 is de raadzaal anders ingericht. 

Verder kennen wij thans de constructie, dat er drie raadscommissies zijn, waar 

de onderwerpen aan de orde komen, waar later in de raad een beslissing over 

moet worden genomen.  

Echter, twee raadsvergaderingen, waarvan de één oriënterend is en de ander 

beleidsbepalend zou een nieuwe optie in Midden-Drenthe kunnen zijn. Als toch 

commissies blijven bestaan, dient er toch gewijzigd te worden in leden en 

werkwijze.  De samenstelling van de commissies is een andere zaak. Wij vinden 

dat in elke commissie één afgevaardigde van elke fractie deelneemt. Het is 

volkomen onzin, dat van de ene partij twee of drie leden zitten en van een 

andere maar één. Een commissie is voor de standpuntuitwisseling en voor 

bespreking van zaken die geen raadbeslissing behoeven. 
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Voor een directer contact met de burger vinden wij, dat er drie deelraden kunnen 

komen in de vorm van de oude gemeenten Smilde, Beilen en Westerbork. Deze 

deelraden kunnen het beste worden gekozen en deze deelraden kunnen nauw 

samenwerken met de gemeenteraad en college. 

Een gekozen deelraad kan ook meer invloed uitoefenen en is net als raadsleden 

verantwoording verschuldigd aan de kiezer. Veel meer vastgelegde taken 

kunnen dan worden vervuld en middels een vast vergaderschema kan de 

bevolking rechtstreeks bij die deelraad terecht. 

Op haar beurt kan die deelraad weer met college en gemeenteraad(sleden) 

communiceren en gevraagd en ongevraagd advies uit brengen. Inbreng in de 

commissies kan ook. 

En eigenlijk kunnen we dan het beleid weer inzetten naar een mogelijk stukje 

zelfbestuur, zoals dat voor de herindeling was. En dat leidt wellicht 

naar..........drie min of meer autonome bestuursgebieden Smilde, Beilen en 

Westerbork. Want wij blijven van mening, dat korte lijnen van kiezer naar 

gekozene, van overheid naar burger, nog altijd beter is voor onze samenleving. 

 

7.2  RADIOTELESCOPEN WESTERBORK en DWINGELOO 

Gemeentebelangen – Smilde – Beilen – Westerbork is van mening, dat deze 

belangrijke monumenten onlosmakelijk met elkaar verbonden zijn. 

Het achterstallig onderhoud en restauratie van de oudste telescoop in Dwingeloo 

is aangepakt door de stichting Camras. ( zie website www.camras.nl ) 

Omdat er heel veel moest gebeuren, heeft onze partij een motie** in de raad 

ingediend om evenals de gemeente Westerveld( € 25 000,-) te ondersteunen. 

Helaas steunde niemand dit voorstel.(De argumenten om dit voorstel af te 

wijzen waren ver onder de maat. Reden: men gunde ons de eer niet! ).  Gelukkig 

is daarna een ruime subsidie van 400.000 euro van de Staat afgekomen om deze 

restauratie toch mogelijk te maken. 

Wij constateren,  dat bijna op elk plaatje, inzake recreatie en toerisme en verdere 

promotie van de gemeente, een afbeelding van de radiotelescoop te zien is. Met 

deze telescopen is ondertussen een wereldnaam opgebouwd. Als er 

daadwerkelijk iets moet gebeuren, welnu, dan zijn wij de enige partij die 

betrokkenheid toont!  

Die betrokkenheid zullen we ook in de toekomst laten zien. 

 

**  
                                      Steun aan de Radio Telescoop. 
Motie:  

Ingevolge artikel 35, lid 4 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden voor 

de gemeenteraad. 

Behorende bij: Behandeling in raadsvergadering van 25 september 2008 

 

Voorstel: 
 

 

 

Het college te verzoeken, om de stichting Camras te steunen met een 

bedrag van € 20 000,- ten bate van de instandhouding van de 

radiotelescoop Dwingeloo. 
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Toelichting:  
 

Al meer dan 50 jaar bestaat een wereldberoemde Radiotelescoop 

aan de rand van de Dwingelose heide. 

Sedert 1998 is de radiotelescoop buiten werking en wordt 

bedreigd met de sloop. Een groep vrijwilligers werkt aan behoud. 

Ook voor de gemeente Midden-Drenthe is een monument als dit 

van groot belang voor het toerisme. Elk jaar passeren een klein 

miljoen fietsers dit monument. 

Op 5 november dingt de telescoop mee, als één van de zestien 

deelnemers aan het Avro programma “Restauratie”. In de bijlage 

staan hierover nadere gegevens. De beste garantie voor behoud is 

gebruik van dit fantastische meetinstrument. Het doel is ook om 

de telescoop beschikbaar te stellen aan groepen en 

belangstellenden.(Scholen, radioastronomen en radioamateurs 

voor onderzoek en experimenten.) 

Ook in de buurgemeente Westerveld wordt een conforme motie 

in de raad geagendeerd. 

 

 

De fractievoorzitter van Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork 

 

Ch. C. de Haas 

 

7.3   CULTUUR 

Het is van groot belang, dat er niet alleen kennis over onze cultuur, maar dat 

waar mogelijkheden zijn, die cultuur ook daadwerkelijk zichtbaar is. Een goede 

reden voor ons, om onze energie te steken in de ontwikkeling van de historische 

veenbrug in Smilde. Uiteindelijk is die er gekomen en kunnen we trots zijn op 

dit belangrijke cultuurhistorische element.   
 De Drentse Taal behoort tot het Nedersaksisch en het Nedersaksisch is naast  
het Fries de enige regionale taal die Europees erkend is.   
Wij vinden dat er ruimte moet zijn, om het Drents op de basisscholen  
in de schoolwerkplannen op te nemen. Uit onderzoek is gebleken  
dat kinderen, die les in de streektaal krijgen ook gemakkelijker  
Nederlands leren. Het Huus van de Toal is in het gemeentehuis gevestigd en  
dat is niet voor niets. Het is belangrijk,  dat het Nedersaksisch op  
nationaal niveau volwaardig erkend wordt en wij zullen ons hiervoor  
blijven inzetten.  
Het Drents Volkslied Mien Drenthe is al ruim meer dan een eeuw onlosmakelijk 
met Drenthe verbonden. Het is alom bekend, en vele verenigingen sluiten hun 
activiteiten met het zingen van dit lied. Het geldt als het officieuze volkslied van 
Drenthe. Wij pleiten voor een officiële erkenning van het Drents volkslied, en 
wij blijven ons hier sterk voor maken. 
Stimuleren van culturele projecten heeft onze warme belangstelling, dit 
betekent, dat wij voorstander zijn om alles maar van subsidie te voorzien. 
 
 

8. TOEKOMST 
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De verkiezingsuitslag bepaalt wat er gaat gebeuren. 

Als wij door ons aantal zetels een wethouder kunnen leveren dan stellen wij 

voor: 

Het budget, dat nu beschikbaar is voor een college van twee en in het uiterste 

geval van drie wethouders, mag niet worden overschreden. 

Wij stellen voor om GEEN COALITIE te vormen! 

Er kan worden gewerkt met misschien wel 5 of 6 wethouders,( zogenaamde 

“vak-” wethouders die allen portefeuilles gaan beheren, kan ook in deeltijd, 

waar ook hun kennis, interesses en eventuele ervaring ligt. ( Dat alles binnen het 

budget van maximaal drie wethouders) 

Er wordt door college en raad een richtprogramma gemaakt, waar de raad in de 

grotere zaken altijd het laatste woord heeft. Voor belangrijke zaken zal altijd een 

raadsmeerderheid moeten zijn, zonder dat de macht van het getal de baas is. Met 

andere woorden, een wethouder zal meerderheden in de raad moeten zoeken. 

Het college kan met een gerust hart meer - en minderheidsstandpunten 

presenteren, zonder dat daar direct politieke schade of gezichtsverlies door 

ontstaat.(Waar tot nu toe zoveel koudwatervrees voor bestond!!) 

De raad zal ook meer, vaker dus, moeten kiezen uit twee of zelfs wel drie 

mogelijkheden inzake enig onderwerp. De raad zal ook zelf gestimuleerd 

worden om met initiatieven te komen. De ambtenaren zullen er niet alleen , 

zoals nu, voor met name het college (en de “coalitiepartijen!) zijn, maar ook 

voor de hele raad en individuele raadsleden. 

Wij willen af van de situatie, dat partijen, waaruit het college is benoemd, 

permanent de baas spelen en waarbij hun fracties vier jaar in de bankjes zitten en 

alle ingebrachte raadsstukken blind goedkeuren. 

Steeds buitendien gefocust op het torpederen van voorstellen van de 

“tegenpartijen”, de zgn. oppositie. 

Ook de shows die daarbij opgevoerd werden waren zo doorzichtig, dat de burger 

zich zeker niet met open ogen heeft laten beduvelen. Er is op deze wijze de 

afgelopen tijd twee of drie keer “verdeeld” gestemd. Echter zo, dat het 

collegevoorstel altijd de meerderheid hield! Het is te hopen dat hun achterban 

daardoor de ogen zijn geopend. Want zo ga je niet met je kiezers om!Wij kijken 

uiteraard vooruit en proberen om de gekozen volksvertegenwoordigers ALLEN 

tot hun recht te laten komen. 

Wij geloven door onze constructie, dat de politiek er duidelijker op wordt en met 

name eerlijker. 

De raad krijgt waar zij voor gekozen is: de baas in de gemeente en niet het 

college en zeker niet de ambtenaren, die in de oude constructie eigenlijk de 

meeste macht hadden. 

De kiezer stemt niet voor niets en op deze wijze heeft de kiezer de meeste 

invloed en kan de gekozenen daar later zeker op aanspreken. Wij zijn 

voorstander van een breed raadsprogramma. *** zie bijlage raadsakkoord . 
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8.1    INVULLING VAN DE KOMENDE VIER JAAR. 

Gemeentebelangen – Smilde – Beilen - Westerbork is er voor de burgers, 

kiezers en inwoners in geheel Midden-Drenthe. 

Regelmatige raadpleging van en overleg met de burgers vinden wij van groot 

belang, omdat het onze burgers zijn, die ons van goede informatie kunnen 

voorzien! 

Wij hebben vele malen gezien, dat de burgers niet altijd even goed gehoord 

worden. Wij zijn gemakkelijk aanspreekbaar en komen op voor de belangen van 

alle inwoners van deze mooie Drentse gemeente. 

Wij willen dat meer zaken op regionaal niveau ( in de eigen omgeving ) kunnen 

worden besloten en uitgevoerd, zodat de politiek dichter bij de burger staat en 

voorzieningen op maat kunnen worden geleverd. 

Wij vinden, dat de lokale onafhankelijke politiek zelfstandig kan functioneren, 

zonder binding met landelijk gebonden afspraken en opdrachten. Dit gebeurt bij 

landelijke partijen en wij vinden dat onafhankelijke politiek, zeker lokaal, de 

voorkeur heeft. 

Want dan kunnen we met elkaar een verantwoordelijkheid dragen, de gemeente, 

de raad en de burgers zelf. 

Wij staan voor vernieuwingen en het mee gaan met de tijd, met name binnen 

onze eigen gemeente. 

 

 

Hoe zou het moeten gaan? 

Burgers dienen in een zodanig vroegtijdig stadium bij belangrijke 

beleidsplannen betrokken te worden, dat men nog invloed uit kan oefenen op de 

te nemen beslissingen. 

Wat regelmatig aan de overheid te verwijten valt, is het tijdstip waarop 

zogenaamde informatie – en inspraakavonden worden gehouden. 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork kiest voor een beleid in 

voortdurende samenspraak met de burgers. Dat is werkelijke inspraak!!. 

Een gemeente, die bereid is hieraan loyaal te werken, bewijst dat het haar ernst 

is om opvattingen en gevoelens uit de plaatselijke samenleving vroegtijdig te 

laten meewegen in de uiteindelijke besluitvorming door de raad. 

De gemeente dient er voor te zorgen dat de burgers begrijpelijke informatie 

krijgen! 

Wij willen dat er duidelijk wordt voorgelicht en dat suggesties en voorstellen 

vanuit de burger serieus worden genomen. 

In zeer speciale aangelegenheden is het houden van een referendum een 

mogelijkheid die wij voorstaan. 

Onze partij hecht aan inspraak van de burger tijdens de commissie- en 

raadsvergaderingen.  

Er is in ons hele land een duidelijke tendens waarneembaar dat burgers zich 

richten op hun eigen lokale problematiek. Die is voor hen direct zichtbaar! 
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Alleen doet zich het probleem voor, dat vele besluiten ver voor de uitvoering 

worden genomen en dat bezwaren (ook de gegronde) pas worden ingebracht als 

de uitvoering voor de deur staat, of reeds bezig is. 

Er zijn lokaal weinig belangrijke beleidszaken te noemen, of te bedenken, die 

een benadering vanuit de verschillende landelijke partij- ideologieën zelfs maar 

rechtvaardigen! 

Er zijn wel zaken te bedenken waar de landelijke en de lokale politiek behoorlijk 

kunnen botsen!   De herindeling heeft volledig gefaald. Er is geen enkele 

doelstelling gehaald. Hoe groter hoe beter is ook hier niet bewezen. Het 

argument inzake kostenbesparing is helemaal niet waar gebleken. 

Het zogenaamde Dualisme. 

Men heeft als “grote, landelijke partijen” bedacht, dat het wel heel lastig is zo’n 

Gemeenteraad, of  Provinciale Staten, die een eindbeslissing heeft. 

Daarom heeft men het zogenaamde dualisme bedacht. Het afgelopen College, 

steunend in Midden-Drenthe op een eigen meegaande meerderheid, heeft zo 

goed als de absolute macht gekregen. De Raad heeft een controlerende functie 

en kan achteraf zeggen dat het anders had gemoeten, maar kan door dit dualisme 

dan niets meer betekenen! 

Onze partij was geen voorstander van de invoering van een nieuw politiek 

systeem dat men dualisme noemt. 

Dit was op een verkapt democratische wijze een pseudo - dictatuur invoeren. De 

landelijke partijen hebben dit bedacht om zelf de macht aan zich te koppelen. De 

invloed van het hoogste orgaan in de gemeente, de Gemeenteraad!, heeft nu een 

“kaderstellende” rol gekregen en heeft de controlerende functie(achteraf).Maar 

de praktijk leert, dat wanneer er door ons gecontroleerd wordt en er is iets 

onjuist, dan dekken de collegepartijen de wethouder. 

De beslissingen zijn door het college, dat alle uitvoerende macht naar zich heeft 

toegetrokken, reeds genomen en in de bestaande gedoogcultuur worden alle 

missers onder de vloermat geschoven. 

En waar blijft dan de macht? Natuurlijk, bij een aantal, van “buiten”de Raad 

aangetrokken wethouders (politiek aangesloten bij de landelijke partijen!). 

Zo is er dan een College met de absolute macht en de Raad mag voor joker 

vergaderen. 

Het moet anders in onze gemeente. De raad moet weer de baas zijn en niet een 

college van B&W. Het college moet uitvoeren, maar niet alle beslissingen 

nemen, waardoor de raad buitenspel staat!!! Er zijn zoveel bevoegdheden naar 

het college gedelegeerd, dat de raad er alleen maar naar kan kijken, maar 

aankomen niet. 

Op basis van een begroting, die door de raad wordt goedgekeurd heeft het 

college alle macht. Totaal ondemocratisch en verwerpelijk. 

De burger heeft niets te vertellen, maar de raad ook niet. Slechts de 

coalitiepartijen, in dit geval pvda, vvd , cda en gem.bel.MDr., hebben de 
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meerderheid en ge(mis)bruiken de macht om alleen hun eigen stokpaardjes door 

te voeren. Kortom, wij staan veranderingen voor, die ver strekken. 

Het ambtelijk apparaat dient opgeschoond te worden. Er zijn een aantal 

ambtenaren die beter moeten functioneren en de leiding moet transparanter en 

beter controleerbaar worden. Thans zijn de ambtenaren slechts beschikbaar voor 

het college. Deze dienen ook beschikbaar te zijn voor de raadsleden, c.q. de 

raadsfracties. Voorstellen dienen niet éénzijdig te zijn. Als er meerdere keuzes 

of mogelijkheden zijn, dan dienen die te worden vermeld, zodat de raad een 

echte keuze kan maken. Nu wordt alles gekleurd door het college ingebracht. 

Waar staat, dat B&W voor de raad moeten kiezen? 

De bevoegdheden van het College dienen veel meer te worden gedeeld met de 

raad. 

De controle door de raad achteraf  brengt niets. Gedane zaken nemen vaak geen 

keer. De controlerende functie van de raad kan ook vooraf!! 

Daarom willen wij graag één of meerdere wethouder (s) leveren, om aan dit 

vernieuwingsproces invulling te geven. 

 

Inwoners van Midden-Drenthe, stem onafhankelijk en geef uw steun en stem 

aan: 

       Gemeentebelangen- Smilde-Beilen-Westerbork !!   LIJST 4. 
Bemoeien wij ons ook met landelijke politiek? 

Ja, en niet alleen met landelijke politiek, maar ook met provinciale politiek. 

Wij vinden, dat politiek van uit de burger, vanuit de bevolking moet komen. Van 

onder naar boven!! En niet, zoals bij de meeste andere partijen van boven naar 

beneden. Dus bijvoorbeeld niet als een dictaat vanuit den Haag. Wij wenden ons  

tot de provincie, tot de Eerste en Tweede Kamer en zo nodig tot de Regering. 

Wij hebben zeker een mening over de landelijke items en benoemen die ook. 

Maar, wij blijven ook betrokken bij de mondiale problematiek, want dat vinden 

wij heel belangrijk. Met regelmaat houden wij de waardevolle gegevens bij van 

onder andere Avaaz * en Foodwatch.** (zie bijlage)  

 

 Het asielzoekersbeleid werd door ons als één der eersten openlijk veroordeeld. 

Voorts: Het wegenbeleid van de provincie. De aanpak van de onderwijspolitiek. 

Het beleid en functioneren van de waterschappen. Deze geldverslindende en in 

onze ogen onnodige instellingen moeten wat ons betreft direct onder de vleugels 

van de provinciën komen. 

Wij strijden tegen onrecht, tegen bureaucratie, tegen gebrek aan handhaving en 

maken ons net zo kwaad als ieder weldenkend mens over het feit, dat rechters 

vrouwenhandelaren en kinderverkrachters laten ontsnappen of hun misdaden 

verzachten. 

Maar wij proberen waar mogelijk die kwaadheid terecht te laten komen op 

plaatsen, waar er effecten kunnen ontstaan. 
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De menselijke maat moet terug in de economie, de zorg, het onderwijs en de 

bestuurlijke verhoudingen. 

Wij zullen ons als lokale onafhankelijke partij inzetten om te voorkomen dat nog 

meer postkantoren, banken, winkels, huisartsen, bibliotheken, en scholen 

verdwijnen uit de dorpen. 

Wij zullen in verzet komen tegen het verdwijnen van (fijnmazig) openbaar 

vervoer in de kleinere woonkernen, waardoor ouderen en jongeren minder 

mobiel worden. 

De kleinschaligheid is ook cruciaal in de commerciële sector: lokale bedrijven 

moeten zich kunnen weren tegen de concurrentiekracht van grote 

ondernemingen en winkelketens. Met landelijke distributiesystemen 

en internationale producten dringen de grote winkelketens de kleine winkels uit 

de markt, verdwijnen typische lokale producten en daardoor vervlakt de 

regionale (voedsel)cultuur. Bovendien speelt hier een milieuaspect. 

Wij , als lokale partij willen ons hard maken voor het behoud van regionale en 

lokale culturele en sportvoorzieningen, zoals de plaatselijke voetbalvereniging, 

kleine theaters, muziekpodia en het verenigingsleven. 

Ook op het gebied van de veiligheid – het belangrijkste, politieke issue voor veel 

burgers – is kleinschaligheid cruciaal. Kleinere gemeenschappen, waar mensen 

elkaar kennen en waar de sociale controle groter is, zijn veiliger en leefbaarder 

dan grote steden met bewoners die elkaar niet kennen of groeten. Het 

belangrijkste voordeel is dat allerlei kosten worden vermeden. 

De werkgelegenheid moet worden behouden in de kleine dorpen en steden en op 

het platteland. 

Echter, werkgelegenheid kan worden gestimuleerd, maar absoluut niet met de 

vestiging van een groot data centrum in onze gemeente! Wij zijn tegen 

gebeurtenissen zoals bijvoorbeeld onlangs in de gemeente Zeewolde hebben 

plaatsgevonden. 

De vestiging van zo’n energie verslindende activiteit is uit den boze en het is 

voor onze partij zeer verwerpelijk, om mee te werken aan zaken die niet passen 

in de huidige visie op natuur en milieu. Wij zullen niet meewerken aan enig 

compromis als het over deze zaken gaat. Wij zullen alle kracht gebruiken om elk 

voorstel dat eventueel over dit onderwerp zou komen , van de hand te wijzen. 

 

8.2 ORGANISATIE 

De politieke partij Gemeentebelangen – Smilde – Beilen – Westerbork is een 

vereniging.  

Het hoogste orgaan in de vereniging is de algemene ledenvergadering.  

De ledenlijst is alleen toegankelijk voor het bestuur, omdat de privacy van de 

leden hierdoor wordt gewaarborgd. 

De contributie bedraagt minimaal € 15,-per jaar en vele leden doteren naar eigen 

inzicht. Alle vergaderingen zijn openbaar. 

Het bestuurlijk gedeelte van de algemene ledenvergadering kan besloten zijn. 
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De samenstelling van de kieslijst geschiedt door een autonome commissie, die 

bestaat uit door het bestuur aangewezen vertrouwenspersonen. 

(Vertrouwenscommissie, kiescollege.) 

Voorafgaande aan de gemeentelijke commissie – en Raadsvergaderingen 

vergadert de fractie. Leden zowel als belangstellenden zijn welkom op deze 

openbare bijeenkomsten, kortweg genoemd de steunfractie. 

Binnen de fractieleden bestaat volledige vrijheid van stemmen in de Raad over 

enig onderwerp. Dit onderstreept het respect voor elkaar en elkaars mening. 

Vanuit de fractie wordt geregeld gebruik gemaakt van het recht om schriftelijke 

- en mondelinge vragen te stellen aan het College. Het stellen van vragen is een 

belangrijk middel om invloed uit te oefenen en informatie te krijgen over 

politiek belangrijke zaken. 

Ook is dit een goed instrument om binnen het kader van de controlerende 

functie van raadsleden, zaken te benaderen. 

Na beantwoording is dan de mogelijkheid om punten te agenderen en ter 

discussie te stellen. 

U kunt hiervan voorbeelden bekijken op onze website. 

 

8.3 KIESLIJST 

Onderstaand treft u de kieslijst van lijst 4 aan:  

1. Charles de Haas (m)  Smilde 

2. Gineke Radix-Feijen(v)  Smilde 

3. Niels Maagd(m)  Beilen 

4. Arjen Warners(m)  Bovensmilde 

5. Trinke Buitendijk(v)  Garminge 

6. Mannuela Huisman(v)  Orvelte 

7. Henk Emmens(m)  Bovensmilde  

8. Klaudia Uildriks(v)  Oranje 

9. Rieks Knol(m)   Beilen 

10. Ruurd Daling(m)  Smilde 

11. Mable van Breen-Edwards(v) Westerbork 

12. Marco Olijve(m)  Beilen 

13. Agnes Wals(v)   Bovensmilde 

14. Ruud Oldenkamp(m)  Beilen 

15. Mieke van Veen(v)  Smilde 

16. Andre Schreuder(m)  Bovensmilde 

17. Karin van der Meer-Laning(v) Smilde  

18. Alex Hoogenberg(m)  Hoogersmilde 

19. Joke Moulijn(v)   Smilde 

20. Milan Maagd(m)  Beilen 

21. Frouni Ros-Spans(v)  Smilde 

22. Denzio Kruize(m)  Stadskanaal 

23. Tinie Klok-Kapma(v)  Bovensmilde 



 40 

24. Jorian Kuik(m)   Smilde 

25. Saskia Smink(v)  Steenwijk 

26. Peter Daalman(m)  Smilde 

27. Inge Cheret(v)   Beilen 

28. Jan Hoogeveen(m)  Smilde 

29. Koob Smink(m)   Beilen 

30. Femmie Middelbos-Flinktert(v) Bovensmilde 

31. Jan Radix(m)   Smilde 

 

Het kiescollege heeft namens de partij de kieslijst vastgesteld. Het bestuur is 

verheugd, dat deze goed bezette kieslijst een afspiegeling is van onze inwoners. 

Mannen en vrouwen, praktisch gelijk vertegenwoordigd en variërend in alle 

leeftijden. Veel verschillende beroepen en maatschappelijke betrokkenheid.  Zo 

blijven we dicht bij de burgers en krijgen daardoor optimale informatie, die zo 

belangrijk is voor een lokale partij als de onze. Het verleden heeft bewezen, dat 

de fractie ook de accenten legt door die goede informatie.* 

Het bestuur heeft vastgesteld, dat de partij Gemeentebelangen Smilde-Beilen-

Westerbork de laatste jaren veel ledenwinst, c.q. donateurs heeft geboekt. De 

kieslijst getuigt hiervan. 

 

8.4  *  Goede informatie 
Een onderwerp, waar wij heel veel aandacht aan schenken is de journalistiek. 

Een democratie zonder journalistiek functioneert niet goed. Journalistiek moet 

ook toegang hebben tot de dossiers waar de belangstelling voor bestaat. Met 

name de onderzoeksjournalistiek is een peiler, waar wij grote waarde aan 

hechten. Als dossiers onnodig niet ter inzage zijn, dan is er vaak wat te 

verbergen en dat past niet in onze visie op openbaarheid van bestuur. Het is vaak 

bewezen, dat betrokkenheid van overheid en overheidspersonen in zaken die het 

daglicht niet kunnen verdragen, door onderzoeksjournalisten bekend is 

geworden. Daarom kunnen wij ook in de lokale politiek, in de lokale 

samenleving nooit zonder onafhankelijke journalisten.  

 

SLOT 

U heeft nu het verkiezingsprogramma van Gemeentebelangen Smilde-Beilen-

Westerbork   lijst 4, gelezen. 

Wij hopen dat één en ander u heeft aangesproken. Onze partij maakt al heel lang 

deel uit van de Gemeenteraad. 

Wij zijn de oudste lokale  onafhankelijke partij in Midden-Drenthe. (sinds1970.) 

Wij hopen, dat u ons op  woensdag 16  maart 2022 zult willen steunen met 

uw stem. 

Maak onze partij sterk en steun de Onafhankelijkheid in de Raad. 
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De gevestigde orde zou ons graag zien verdwijnen. Wij leggen vaak de vinger 

op de wonde en wijzen die partijen af, die hun partijbelang boven het belang van 

de burger stellen.  

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork heeft een enthousiast team van 

mensen, dat ook deze periode, 2022---2026, voor uw belangen wil opkomen. 

Wij worden niet gehinderd door partijpolitieke dogma’s; 

Wij hoeven niet te volgen in landelijke dictaten; 

Wij staan midden tussen de mensen in de straat en wij luisteren naar de 

burgers!!!!! 

Wij gaan bestuursverantwoordelijkheid niet uit de weg en kunnen één, of meer 

zeer competente wethouder(s) leveren! 

Mogen wij op uw steun rekenen? 

U kunt op ons rekenen! 

 

 

Gineke Radix-Feijen,   voorzitter.                           

 

 

Wijsheid is een bezit,  Geld is macht 

Maar :     Karakter is meer ………….. 

 

 

 

 

---------------------------------------------------------- 

 

Bijlage:  *Avaaz is een internationale burgerbeweging van 65 miljoen mensen. Avaaz  

streeft   ernaar de inzichten en waarden van burgers te laten weerklinken in internationale 

besluitvorming ("Avaaz" betekent "stem" of "lied" in verschillende talen). Avaaz heeft leden 

in alle landen van de wereld, het team is verspreid over 18 landen in 6 werelddelen en werkt 

in 17 talen. Lees meer over de grootste campagnes van Avaaz, of kijk op Facebook of Twitter.  

 

           ** Foodwatch. Voedsel verbindt alle consumenten. We hebben allemaal voedsel nodig 

om te leven. Elke consument heeft recht op gezond, veilig en eerlijk eten. 

Foodwatch mobiliseert consumenten. Samen waken we erover dat de voedingsindustrie en 

https://www.facebook.com/Avaaz
https://twitter.com/Avaaz
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politiek onze consumentenrechten centraal plaatsen, in plaats van hun winst of 

herverkiezing. We nemen geen geld aan van bedrijfsleven of overheid en zijn hierdoor 100% 

onafhankelijk. 

 

 

             *** Omdat wij als Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork genoeg 

hebben van het oude machtsspel “coalitievorming”  pleiten wij al jaren voor een 

raadsakkoord. 

Hier wat meer informatie in deze (verkorte) bijlage.   

Raadsakkoord (Lianne van Kalken) 

Wat zijn de kansen, valkuilen en ervaringen van raadsleden met 
raadsprogramma’s?  Tijdens haar sessie vroeg Lianne van Kalken, docent en 
onderzoeker staatsrecht aan de Erasmus Universiteit, de deelnemers of ze de 
opkomst van het fenomeen raadsakkoord een positieve trend vinden. 
Daarop antwoordde 70% het raadsakkoord te zien als een positieve 
vernieuwing, 22 procent heeft geen idee, maar wil er graag meer van weten. 
Slechts 8 procent van de deelnemers ziet er geen heil in. Daarmee volgden de 
deelnemers min of meer de trend. 

Raadsbrede overeenstemming                                                                         
Het beestje heeft niet altijd dezelfde naam, legt Van Kalken uit. Zo wordt naast 
de term raadsakkoord ook raadsprogramma gebruikt, evenals 
samenlevingsakkoord, beleidsakkoord en strategische agenda. 
De intentie en motieven om te komen tot een raadsakkoord verschillen. De 
gemene deler is dat er sprake moet zijn van raadsbrede overeenstemming, die 
wordt vastgelegd in een document over het politiek-bestuurlijk proces en/of 
inhoudelijke thema’s. En er wordt met wisselende meerderheden gewerkt.  

Niet zonder horten of stoten                                                                             
Na een volgens Van Kalken ‘pittige verkiezingscampagne’ koos haar 
gemeente er in 2018 voor om de stad te besturen op basis van een 
raadsakkoord in plaats van het gebruikelijke coalitieakkoord. 
‘We legden alle verkiezingsprogramma’s naast elkaar en keken naar de 
overeenkomsten. Een aantal maanden werkten we aan een gezamenlijk 
raadsprogramma.’ Dat ging niet zonder horten of stoten’ vertelt ze. ‘Het was 
moeilijker dan gedacht om samen te werken, nadat partijen het elkaar in de 
verkiezingscampagne eerst moeilijk hadden gemaakt.’ Het eindigde ermee dat 
er wethouders opstapten en Vlaardingen vanwege het mislukte experiment de 
landelijke pers haalde.’ 

Rollen niet duidelijk                                                                                          
Na de verkiezingen in 2018 startten 56 gemeenten met een raadsakkoord, 
weet Van Kalken. Bij 40 gemeenten tekende de hele raad mee. Opvallend is 
volgens haar verder dat er ook in 2014 na herindelingen al 22 gemeenteraden 
waren die aan de slag gingen met een raadsakkoord. Twee keer betrof het 
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kleine groep gemeenten, ‘maar je ziet dat er toch iets borrelt in het lokale 
bestuur’, aldus Van Kalken. 

 ‘Als een raadsakkoord een stap te ver is zou het een mooie tussenstap 
kunnen zijn om als raad vast te stellen wat de hoofdthema’s zijn die prioriteit  

krijgen in de raadsperiode.’ 
                                                                                                                 

Waarom een raadsakkoord? 
Er zijn volgens de onderzoeker allerlei redenen om te starten met een 
raadsakkoord of raadsprogramma. Gemeenteraden zeggen op een andere 
manier samen te willen werken, niet meer met een vaste coalitie en oppositie. 
Ze willen de samenleving meer betrekken bij wat de gemeenteraad wil en 
inwoners meer zeggenschap geven. Streven naar een betere besluitvorming, 
een beter samenspel tussen raad en college en het versterken van de 
bestuurskracht kunnen ook ten grondslag liggen aan de keus voor een 
raadsakkoord. 
Als negatief argument zag Van Kalken weerzin tegen dichtgetimmerde 
coalitieakkoorden. ‘Die maken dat je als oppositie veel meer buitenspel staat, 
en als coalitiepartij vastzit.’ 
Volgens haar hoeft dat met een raadsakkoord niet per se zo te zijn. ‘Als 
oppositie zit je wel degelijk aan tafel bij het maken van de agenda voor de 
komende jaren. Het interessante van zo’n raadsakkoord is dat de 
onderhandeling niet direct na de verkiezingen, aan de voorkant plaatsvindt, 
maar de gedurende de gehele raadsperiode. Bij een begroting ben je dan ook 
weer steeds op zoek naar wisselende meerderheden. Als kleine oppositiepartij 
kun je echt meepraten.’ 

Fragmentatie                                                                                                    
Een raadsbreed akkoord kan een uitkomst zijn voor moeilijk bestuurbare 
gemeenten, of gemeenten waar veel politieke versplintering is. ‘ 

‘Minder geneuzel'                                                                                              
Kritische geluiden over raadsakkoorden zijn ook vaak te horen. Zo is er twijfel 
of de controlerende taak van de gemeenteraad nog naar behoren kan worden 
uitgevoerd. Ook het dualisme wordt als mogelijk obstakel ervaren 

Varianten                                                                                                         
Van Kalken geeft een overzicht van varianten en tussenvarianten bij 
coalitievorming. Welke vorm het best werkt, verschilt volgens haar per 
gemeente, samenstelling van de raad en de lokale situatie. 
Welke keus het ook wordt, zonder van tevoren afgesproken spel- en 
omgangsregels loopt het vast. ‘Het is nodig echt lokaal te kijken naar wat 
wenselijk en haalbaar is.’ Veel hangt naar haar idee af van de uitkomsten van 
de verkiezingen van 2022 en de lokale verhoudingen. ‘Als een raadsakkoord 
een stap te ver is zou het een mooie tussenstap kunnen zijn om als raad vast 
te stellen wat de hoofdthema’s zijn die prioriteit  krijgen in de raadsperiode 
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----------------------------------------------------------- 

Bijlage :  Het gedachte goed van Francis Fukuyama  is mede de       

                     inspiratie geweest voor ons programma.  

                    Vandaar dat we dit ter kennisname  als bijlage vermelden. 

 

Francis Fukuyama 

"Maar of er nu eindelijk een succesvolle democratie is ontstaan of niet, autoritaire systemen 

van iedere signatuur zijn in praktisch alle delen van de wereld in ernstige crisis geraakt." 
  

 

De Amerikaanse schrijver en politicoloog Francis Fukuyama (1952) 

werd geboren in Chicago in een familie van academici. Hoewel zijn 

familie een Japanse achtergrond heeft, groeide hij zelf op in 

Manhattan, New York, en had daardoor weinig te maken met de 

Japanse cultuur.   Fukuyama studeerde onder andere politicologie aan 

Harvard. 

Fukuyama was in zijn carrière nauw betrokken bij het Amerikaanse 

buitenlandbeleid en was hoogleraar aan de George Mason Universiteit. 

Momenteel is hij onder andere lid van het bestuur van The American Interest 

Magazine, een tijdschrift over beleid, politiek en cultuur. Fukuyama's meeste 

bekende boek was The End of History and the Last Man (1992). 

Gedachtegoed 

In The End of History betoogde Fukuyama dat de val van het communisme het einde van de 

geschiedenis in luidde. Hij doelde hier vooral op de richting van geschiedenis, niet zozeer op 

de geschiedenis van gebeurtenissen of mensen. De evolutie van het ideologisch denken leidde 

ertoe dat alleen de liberale democratie als realistisch systeem overbleef. Na de publicatie van 

zijn boek in 1992 vonden er nog verschillende grote gebeurtenissen plaats, zoals de Golf 

Oorlog en 11 september. Deze werden door Fukuyama verklaard als laatste strubbelingen 

tegen de heersende politieke theorie. 

In zijn boek, The Origins of Political Order (2011) ging Fukuyama in op het ontstaan van de 

staat. Aanleiding voor het schrijven van hiervan was het boek Political Order in Changing 
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Societies van Samuel Huntington i. Hoewel Huntington voor een deel gelijk had, waren er ook 

enkele zaken die niet zo uitwerkten als hij in gedachten had. 

Fukuyama beschreef dat het opbouwen van een staat gebaseerd is op drie pilaren.  

De eerste pilaar was de staat, het vermogen om macht te concentreren en regels 

af te dwingen binnen een bepaald territorium.  

De tweede pilaar had betrekking op het bestaan van een rechtsstaat.  

De derde pilaar omvatte het afleggen van verantwoording naar de burgers, wat 

zich bijvoorbeeld kon uitten in verkiezingen.  

Fukuyama beschouwde China als de eerste moderne staat. Daarbij maakte hij een vergelijking 

tussen het autoritaire staatssysteem zoals dat bestaat in China, en de liberale democratie. 

Fukuyama ging er vanuit dat op de lange termijn het democratisch systeem 

het meest duurzaam zou zijn. 

Bronnen 
• -  

Tjitske Akkerman (2005). De kwetsbare democratie: Sleutelteksten uit de politieke theorie. Amsterdam: 

Spinhuis. 

• -  

Dagblad The Guardian 

• -  

Encyclopaedia Britannica 

• -  

VPRO: Tegenlicht 

• -  

Website Francis Fukuyama 

 

 

 

 

Bijlage 2. 

 

• Helft van alle wilde bijen soorten in Nederland is bedreigd22.01.2018 

Het project Nederland Zoemt werkt de komende jaren aan het vergroten van het 

voedselaanbod en nestgelegenheid voor wilde bijen in Nederland. Dat dit hard nodig is, 

blijkt wel uit de cijfers. Van de 357 soorten wilde bijen die in ons land voorkomen, is de 

helft bedreigd. Juist deze bijen zijn heel belangrijk voor de bestuiving van land- en 

tuinbouwgewassen en dus voor onze voedselvoorziening. Tijd voor actie. We spreken met 

Heidi Kamerling, projectleider Nederland Zoemt  en docent MBO groen, aan 

Wellantcollege in Houten over de rol van het onderwijs in Nederland Zoemt. 

 

https://www.montesquieu-instituut.nl/id/viw8eq4vgs9d/samuel_phillips_huntington
https://www.montesquieu-instituut.nl/id/viw8eq4vgs9d/samuel_phillips_huntington
http://www.guardian.co.uk/books/2002/may/11/academicexperts.artsandhumanities
http://www.britannica.com/EBchecked/topic/860760/Francis-Fukuyama
http://fukuyama.stanford.edu/
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Wat houdt Nederland Zoemt in? 

‘Nederland Zoemt is een project van LandschappenNL, Naturalis, IVN en Natuur & Milieu en wordt 

mede mogelijk gemaakt door een bijdrage van de Nationale Postcode Loterij. Een van de doelen van 

dit project is om docenten groen, studenten, hoveniers, groenvoorzieners en beheerders bij 

gemeenten te informeren  hoe zij in hun werk ervoor kunnen zorgen dat de leefomgeving van de 

wilde bij verbetert. Als kennispartner is de groene opleiding Wellantcollege betrokken bij Nederland 

Zoemt om kennis te delen en over te dragen aan de professionals in het groene vak. Studenten, de 

aankomende professionals maken hier dan ook een belangrijk onderdeel vanuit.’ 

 

Voordat we meteen de diepte ingaan, wat is het verschil tussen een honingbij en een wilde bij? 

‘Het grote verschil is, is dat de honingbij in groepen leeft en in de bijenkast van de imker, dat is dus 

bijenhouderij.  Deze bijen hebben een groot drachtgebied nodig. Wilde bijen leven veelal solitair en 

stellen andere eisen aan hun leefomgeving, omdat ze niet in een kast wonen. De vliegradius is vaak 

een stuk kleiner en zij worden in tegenstelling tot de honingbij niet bijgevoerd in de winter. Voldoende 

stuifmeel vanaf het prille voorjaar tot en met de herfst is van groot belang voor veel wilde bijen. Met 

het juiste beheer en de juiste aanplant van drachtplanten kan hét grote verschil worden gemaakt.’ 

 

Waarom is het van belang om de groenprofessional kennis te laten bijspijkeren over wilde bijen? 

‘Uit ervaring weten we dat dat de groensector over het algemeen weinig kennis heeft over 

waardplanten en nestgelegenheden die van belang zijn voor de leefomgeving van wilde bijen. De 

acties die veelal worden gedaan, met de beste bedoelingen overigens, beperken zich vaak tot 

incidentele acties, zoals het ophangen van insectenhotels of het inzaaien van een bloemrijke berm 

met éénjarigen. We moeten structureel zorgen voor een beter voedselaanbod en nestplekken. In het 

project Nederland Zoemt zijn we dan ook de cursus gestart “train de trainer”. Hier leren docenten van 

Wellantcollege onder meer welke drachtplanten geschikt zijn en over het ecologisch groenbeheer.’ 

 

Waarom kiezen jullie ervoor om docenten hiervoor te trainen? 

‘Zij krijgen als eersten de training om daarna de juiste kennis te kunnen over te dragen en anderzijds 

om lesstof voor studenten op MBO-niveau te ontwikkelen. In deze lesbundel komen allerlei tips, tools 

en artikelen over wilde bijen te staan die docenten kunnen gebruiken voor hun onderwijs. Voor ons 

als onderwijsinstelling is dit vakgebied nieuw en om ervaring hiermee op te doen kiezen we er eerst 

voor om docenten op te leiden. De kennis en ervaring die we hiermee opdoen gebruiken we om 

volgend jaar studentenjaar, september 2018, onze studenten hierover op te leiden.’ 

 

Kunnen ook andere AOC opleidingen van deze opgedane kennis gebruikmaken? 

‘Uiteraard, maar om een goed onderwijspakket aan hen te kunnen aanbieden, kunnen alle MBO-

opleidingen hier pas vanaf 2019 gebruik van maken. We hebben dan een jaar ervaring opgedaan en 

gaan er dan vanuit dat dan de kinderziekten eruit zijn. Zo worden vanaf nu ook de schooltuinen van 

Wellantcollege omgevormd ten gunste van wilde bijen, want ook deze moeten een positieve bijdrage 

leveren aan hun leefgebied.’ 

 

http://www.nederlandzoemt.nl/
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Betekent dit dan ook dat de schooltuinen worden gemonitord op de wilde bijen? 

‘Ja, dat is zeker de bedoeling. Arie Koster, lector en expert op het gebied van wilde bijen, gaat dit jaar 

in zes schooltuinen van Wellantcollege met studenten de wilde bijen in de gaten houden. In 2019 

wordt dit herhaald. Dit doen we aan de ene kant om te kijken hoe het met de populatie ervoor staat 

en aan de andere kant is het ook een waardevolle oefening voor onze studenten.’ 

 

Bieden jullie ook cursussen aan voor bedrijfsleven en gemeenten? 

‘Voor het bedrijfsleven - en dan heb ik het over hoveniers en groenvoorzieners -  en gemeenten 

bieden we de opleiding ‘Bijvriendelijke realisatie en beheer’ aan. Deze cursus is overigens in tweeën 

gesplitst. Zo geven we deze apart aan de hoveniers en apart aan de groenvoorzieners en beheerders 

van gemeenten. Dit is een bewuste keuze, omdat de groenvoorziener en gemeenten in het 

grootschalig groen werken en dus andere vraagstukken hebben dan de hovenier in de particuliere 

tuin. Wat de hovenier betreft, merken we overigens dat hij bereid is de tuin meer met planten aan te 

leggen in plaats van alleen  te verstenen. In het kader van Operatie Steenbreek en de Levende Tuin is 

dat een goede ontwikkeling. De vraag van hen is echter vaak welke beplanting  juist geschikt is om de 

biodiversiteit te stimuleren. Daar helpen we hen mee. Daarnaast geven we hen praktische tips mee 

die zij met hun klanten kunnen delen over het belang van biodiversiteit en dus de wilde bij. Het 

plantenassortiment, of het nu gaat om inheems, uitheems of cultuurgewassen, maakt dus een 

belangrijk onderdeel uit van deze cursus. Cultuurgewassen, zeker in het stedelijk gebied, leveren een 

belangrijke bijdrage aan de soortenrijkdom. Daar maken we verder geen onderscheid in.’ 

 

Weet de groenprofessional dit al niet? 

‘Het doel van dit scholingstraject is niet bedoeld om met de vinger te wijzen en te laten zien hoe het 

allemaal moet. Er is bij hen zeker al de nodige kennis in huis, maar ons doel is dat je met soms 

relatief eenvoudige beheermaatregelen veel kunt bereiken voor wilde bijen. Die kennis willen we 

overdragen. Een voorbeeld daarvan is het gefaseerd maaien wat al een hele goede ontwikkeling is. 

Maar het is goed te weten als je dit gaat doen dat sommige wilde bijensoorten maar een vliegradius 

vanaf  hun nestgelegenheid van zo’n 400 meter heeft. Als je daar geen rekening mee houdt, schiet je 

je doel alsnog voorbij. Een ander voorbeeld is dat vaste planten vele malen beter zijn om aan te 

planten dan eenjarigen. De eenjarigen werken vaak als een val voor de wilde bij. De bij nestelt zich 

namelijk bij deze plant om te overwinteren en in het voorjaar, wanneer deze is afgestorven, is er geen 

voedsel. Doordat zijn vliegradius te beperkt is, is de kans dat hij dit overleeft erg klein.’ 

 

Waar kan de lezer meer informatie vinden over het cursusaanbod? 

‘Op de site van Wellantcollege is deze te vinden. Vul in het zoekscherm “Bijvriendelijke realisatie en 

beheer” in en de juiste pagina verschijnt. De cursussen vinden in januari en oktober plaats en daarna 

in oktober en november. Voor meer informatie over het project Nederland Zoemt bekijken dan de site 

www.nederlandzoemt.nl.’ 

 

Bron: 

Vakblad Groen | januari 2018   Tekst:  Roel van Dijk    Foto: Arie Koster 

 
**Motie:   Steun aan de Radio Telescoop. 
 

 

Motie: Ingevolge artikel 35, lid 4 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden voor de gemeenteraad. 

 

 

Behorende bij: 

 

Behandeling in raadsvergadering van 25 september 2008 

 

https://wellant.nl/cursussen-trainingen/cursussen-trainingen-groenvoorziening/bijvriendelijke_realisatie_beheer_grootschalig_groen/
http://www.nederlandzoemt.nl/
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Voorstel: 

 

 

 

Het college te verzoeken, om de stichting Camras te steunen met een bedrag 

van € 20 000,- ten bate van de instandhouding van de radiotelescoop 

Dwingeloo: de Dwingeloo Telescoop. 

 

 

Toelichting: 

 

Al meer dan 50 jaar bestaat een wereldberoemde Radiotelescoop aan de rand 

van de Dwingelose heide. 

Sedert 1998 is de radiotelescoop buiten werking en wordt bedreigd met de 

sloop. Een groep vrijwilligers werkt aan behoud. 

Ook voor de gemeente Midden-Drenthe is een monument als dit van groot 

belang voor het toerisme. Elk jaar passeren een klein miljoen fietsers dit 

monument. 

Op 5 november dingt de telescoop mee , als één van de zestien deelnemers aan 

het AVRO programma “Restauratie”. In de bijlage staan hierover nadere 

gegevens. De beste garantie voor behoud is gebruik van dit fantastische 

meetinstrument. Het doel is ook om de telescoop beschikbaar te stellen aan 

groepen en belangstellenden.(Scholen, radioastronomen en radioamateurs voor 

onderzoek en experimenten.) 

Ook in de buurgemeente Westerveld wordt een conforme motie in de raad 

geagendeerd. 

 

Handtekening 

 

De fractievoorzitter van Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork 

Ch. C. de Haas 

 

 

 

*** 
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Opgericht 15 mei 1970 - K.v.K. Meppel V048134 

 
 

  
 

Het Kyllot’s  bos in Smilde   (JanPieter v/dMeer) 

 
Inleiding. 

 

Het onderhoud en beheer van dit prachtige stukje natuur is reeds eerder door 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork aan de orde gesteld. 
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Thans hebben wij gevraagd aan de heer JanPieter van der Meer, om zijn visie te 

geven op dit gemeentelijk bos. 

 

Recentelijk hebben wij een intensieve rondleiding gehad en dat heeft nogmaals 

weer de waarde en de betekenis van dit waardevolle en ook historisch 

belangwekkende  gebied. Groot was dan ook onze verontwaardiging, toen we 

zagen dat een deel van de uit de Tweede Wereld Oorlog aangelegde tankval was 

volgestort. Ondanks onze protesten en van anderen lieten Bestuur en Gemeente  

dit zo. Dit viel kennelijk buiten het aandachtsgebied van het gemeentebestuur. 

Kennelijk liet men alles over aan de Stichting Kyllotsbos, die het beheer van de 

gemeente, ook voor de subsidies, gedelegeerd heeft gekregen. Met alle respect 

voor de inzet, concluderen wij toch, dat er wellicht een impuls aan het huidige 

onderhoud en beheer kan worden gegeven. Wij vinden het belangrijk, dat er een 

juist  en duurzaam beleid gevoerd wordt. 

Daarom de stap, om de heer van der Meer te vragen  om zijn visie. 

 

Wij zijn erg blij dat er thans een document ligt, dat wij graag ter discussie willen 

stellen aan het stichtingsbestuur en de gemeente Midden-Drenthe.  

 

 

 

 

Kylotsbos  april 2021.      Hoe kan het verder……  

  

1.   Hoofdpaden en Belevingspaden 

 Het hoofdpad in het bos, dat loopt van west naar oost,  is na 1975 slecht 

onderhouden.   

De aangeplante  dubbele zomereik  (Quecus rober) , heeft na de aanleg van de 

riolering in 1975 flink moeten incasseren,wat resulteerde in grote uitval. 

Doordat de laan niet aan de zuid kant werd vrijgesteld van (natuurlijke) 

concurrentie, hebben de nog aanwezige eiken zich slecht ontwikkeld , dunne 

stammen , slechte kroon en veel plakoksels. 

De snoeibeurt van februari, biedt hier geen oplossing . De eiken krijgen 

onvoldoende licht met als gevolg dat de eiken  verder zullen wegkwijnen. 
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Een ander probleem is de beuk , schaduwsoort ( Fages sulvatica),  doordat deze 

(misschien goed bedoeld) de laan overneemt vallen er steeds meer eiken uit. Een 

ander probleem op den duur is, dat de beuk te breed wordt voor de smalle laan . 

De enige oplossing is om stukken laan te dunnen en op nieuw in te planten. Als 

alternatief zou kunnen worden gekozen voor de winterlinde (Tillia cordata), 

omdat er dan niet massaal gedund hoeft te worden aan de zuidkant. 

2  De lanen bij de sporthal en ijsbaan. 

 De laan bij de sporthal kan door geplant worden met zomereik, maar moet 

vrijgesteld worden van beuk en douglas (Pseudotsjuga menziesii). De open 

plekken kunnen ingevuld worden met besdragende struiken of bomen tot 4meter 

hoogte. 

 De laan bij de ijsbaan kan langzaam omgezet worden in  reuzenlevensboom  

(Thuja plicata ) of Tsjuga canadensis met als argument de ontstane luwte voor 

de ijsbaan. 

Boven de laan hangt veel dood hout. 

 3    De grote laan achter de Claustraat. 

 Deze laan is over het algemeen goed ontwikkeld aan de west kant ,echter het 

stuk achter het Van Veens park  is door verdrukking door de beuk ernstig 

verzwakt en vergroeid (veel dood hout). 

Dit laatste stuk aan de west kant moet daarom ook worden vrij gezet en worden 

gerooid. 

Het eerste stuk zou kunnen worden ingeboet (beide zijden) met Koningslinde 

Tillia x europaea om de biodiversiteit te verhogen , ook zou er voor zwarte 

walnoot (Juglans nigra) kunnen worden gekozen. 

De oost kant van de laan moet vrij gezet worden van bomen tot 10 meter , hier 

bevind zich veel dood  hanghout .Voor de toekomst  zou hier achter een z.g 

voedselbos kunnen worden aangeplant . 

4    De laan evenwijdig aan het fietspad de vroegere Dennenlaan. 

 Deze laan is in 1925 ingeplant met sitkaspar (Picea sitchensis) , hier zijn aan de 

kant van de Suermondsweg nog een paar exemplaren terug te vinden, die 

afgewisseld worden door eik en venijnboom(Taxus baccata). Helaas is deze laan 

opnieuw ingeplant met zomereik. Dit gaat tegen het gemeentelijk beleid in van 

meer biodiversiteit en is ook niet verenigbaar met de strijd tegen de eiken 

processierups . Hier zou kunnen worden gekozen voor de gekapte valse acacia 

(Robinia pseudoacacia) en of  tamme kastanje( Castania sativa). 
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Aan de west zijde van het fietspad  is er veel gevaarlijk dood valhout . Deze 

eiken zouden aan de west kant ook vrij gezet moeten worden . 

Om de doorkijk weg te nemen, kan de oost kant ingeplant worden met bes 

dragende struiken ( krent,gelderse roos e.d) 

 5    De belevingspaden ten zuiden van de Hoofdlaan. 

 De paden die oorspronkelijk in Engelse stijl zijn aangelegd door de familie 

Korteweg zijn totaal verwaarloosd.  Na 1976  er zijn nog tekeningen te zien in 

het bos, maar zijn helaas niet meer toegankelijk. 

Om de beleving van het bos te vergroten is het misschien een taak om dit te 

herstellen ook mede om het historisch besef voor de gemeente te vergroten (er is 

al zoveel verdwenen)    

Er waren drie stukken bos waar deze slinger paden zich bevonden.  

6  De belevingspaden tussen Clausstraat /Van Veenspark en fietspad 

 De paden met uitzondering van het verharde pad van het nieuwe Zandmeer naar 

het oude Zandmeer liggen er matig bij. 

De paden zijn bij nat weer een modderpoel met als gevolg dat deze steeds breder 

worden doordat voetgangers en fietsers om de modder heen willen. 

Ook de aanwezige dode bomen die direct aan de paden staan geven een 

gevaarlijke situatie daar komt bij, dat er veel dood hout hangt boven de paden  

Tot zo ver de beschouwing. 

Een van ouds her particulier bezit, dat door de bebouwing en de ligging een 

“uitloop” gebied is geworden voor de inwoners en bezoekers van Smilde. 

Helaas zijn de vele wildsoorten, die in overvloed voorkwamen, verdwenen. 

Konijn, haas en fazant kon men overal waarnemen. De vos ontbrak niet en 

wezel, hermelijn en bunzing waren aanwezig. Hazelworm, adder en ringslang 

behoorden tot de vaste bewoners in ruime mate. De laatste jaren is de das 

aanwezig.  

Bodembroeders zijn verdwenen, mede omdat er vele loslopende honden 

ongecontroleerd elke dag aanwezig zijn. Vele katten uit het woongebied zorgen 

voor o.a. vele verliezen aan zangvogels. Onrust voor alle aanwezige dieren is de 

oorzaak, dat er een steeds grotere vermindering van diersoorten is. 

Binnen onze natuur is het streven om voorwaarden te scheppen, voor een zo 

groot mogelijke diversiteit aan wildsoorten: van insecten tot uilen, stootvogels 

en andere predatoren. 
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Concreet:  Flora en Fauna horen bij elkaar als een twee eenheid. Als de flora in 

harmonie is, volgt de fauna. 

Doelstelling zou moeten zijn, dat iedereen kan genieten van een uniek stukje 

natuur, grenzend aan woongebied. 

Wellicht dat deze notitie kan bijdragen. 

   De bos percelen van west naar oost . 

 
Als de flora de fauna verdringt………………. 

 

Het bos gedeelte wat aangelegd is  in Engelse stijl , wat zich kenmerkt in de 

slingerpaden is weinig tot   niets meer van over . 

De bomen vegetatie van larix, vuilboom, lijsterbes, zomereik, fijnspar,  zachte 

berk en  Hemlockspar ,wordt in snel tempo overgenomen door hulst, douglas en 

beuk. 

Dit geeft een verschraling van de biodiversiteit, met als gevolg dat de 

belevingswaarde verder daalt. 

Doordat vanaf midden jaren 70, de eikenlanen zijn ingeboet met beuk,  neemt de 

onder beplanting af ,met gevolg dat men nu op diverse plaatsen letterlijk door 

het bos heen kan kijken. 

Een ander nadeel van inboeten is, dat beuk de eik verdringt, nog een nadeel van 

de beuk is dat onder de gezonde kroon bijna niets wil groeien wat in het smalle 

bos tot aan de rioolzuiveringsinstallatie tot een ongewenste situatie leidt. 

 

In het gedeelte komen ook veel bomen voor met een slechte kroonontwikkeling; 

75% van de zomereik is stervend, 50% van de larix stervend. 

 

Om het bos aantrekkelijker te maken, zal 40 tot 60 % moeten worden gekapt om 

licht te creëren. Deze open plekken zou men kunnen in planten met soorten die 

de biodiversiteit kunnen versterken met bijvoorbeeld tamme kastanje en linde en 

aan de randen botanische rozen,  Gelderse roos krent lijsterbes en meidoorn. 

Dit is wel een hele ingreep en zal verzet oproepen bij de Smildeger bevolking, 

aan de andere kant is er niet veel keus en zal dit gedeelte afglijden naar een 

monotoon bos met weinig belevingswaarde.  

 

 

De percelen achter het Van Veen’spark /Zandmeer 
 

De opstand van de beuk direct achter het Zandmeer kenmerkt zich door slecht 

ontwikkelde, te laat vrij gezette beukenbomen met als resultaat dat er veel 

plakoksels zijn ontstaan; er is geen onder begroeiing . De kroonontwikkeling is 
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vrij matig en de beuken houden elkaar overeind m.a.w dunnen is geen optie .Een 

ander probleem is dat beuk de eiken in de eerste dwars laan verdringen. 

Hier valt dus wederom een stuk uit.  

De beuken zouden dus ook mede voor de veiligheid gekapt moeten worden. Dit 

kan bijvoorbeeld in drie keer gebeuren, te beginnen in een strook evenwijdig aan 

de dwars laan; de eiken aan de randen kunnen blijven staan. 

 

De opstand van zomereik naast beuken kenmerkt zich door veel staak vormende 

bomen . 

De goed ontwikkelde eiken moeten zo spoedig worden vrij gezet.  Hierdoor 

ontstaat weer ruimte voor kamperfoelie, lijsterbes en berk, ook hier zal de hulst 

vogelkers en laurierkers terug gedrongen moeten worden . Licht maken is hier 

ook een must . Boven de paden hangt veel dood hout 

 

De blokken achter de eerste grote dwars laan en  voor het 

fietspad. 

 
Deze blokken zijn ingeplant  tussen 1910 en 1925 met zomer eik aan de west 

kant . Deze vakken zijn de afgelopen 40 jaar niet gedund met als gevolg matige 

kroonvorming en slecht ontwikkelde zijtakken met gevolg veel dood hout wat 

boven de belevingspaden hangt. 

Andere soorten o.a  de larix lopen tegen einde aan, mede ook omdat de grond te 

zuur is voor de larix 

 

De belevingspaden worden slecht onderhouden met als gevolg dat in natte 

periodes de paden steeds breder worden. Ook ontstaan er nieuwe paden wat niet 

gewenst is. Omgewaaide bomen worden niet of slecht opgeruimd. 

De diversiteit neemt de laatste jaren ook sterk af . Hier neemt de beuk, taxus en 

hulst ook het roer over , positief is te noemen dat de zilverspar ook zijn deel toe 

eigend . 

Misschien is hier meer plaats voor een voedselbos met diverse inlandse kersen, 

noten , meidoorn  en hazelnoot. Ook kan er gedacht worden aan Hemlockspar 

zwarte els en linde. 

 

De bosstukken aan de westkant van het fietspad. 
 

Het stukje bos tussen het akkerland en het weiland is tien jaar geleden ingeplant 

met tamme kastanje die de concurrentie moet aangaan met taxus en zachte berk . 

Dit als laatst afgegraven stukje Hoogveen in het Kyllotsbos , is niet geschikt 

voor de zware tamme kastanje en zal dan ook niet het volwassen stadium 

bereiken. 
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Het stuk bos tussen  het weilandje en de fijnspar. 
 

De beuk en Douglas nemen hier langzaam maar zeker het over van de eik 

sitkaspar, fijnspar en larix , met als gevolg dat de struiklaag verdwijnt met als 

gevolg een donker beukenbos. 

 

De opstand van fijnspar die zich  hier naast bevindt ,bevindt zich in het 

eindstadium.  De fijnspar heeft op deze gronden een levensduur van 60 tot 75. 

Als gevolg van hartrot zal de kwaliteit snel verslechteren met als gevolg veel 

dode bomen, die geen waarde meer hebben . Kappen en opnieuw inplanten met 

snel groeiend gemengd (naald en loof) plantmateriaal zou een discussie 

voorkomen. 

 

Het op de hoek gelegen bosperceel is goed te noemen veel soorten  en kan nog 

15 jaar vooruit.  Alleen de vogelkers en beuk kunnen verwijderd worden. 

 

 

 

Het (oude Zandmeer) ook wel heide genoemd. 
 

Het gedeelte achter de tennisbaan is door aanleg van sloten in 1954 sterk 

verdroogd  wat men kan waarnemen bij de grove den .Het open karakter is 

hierdoor verdwenen , de aangeplante zomereik,  Douglas , hulst en taxus 

verdringen de grove den , vuilboom en uitgestorven bosbes . Het is vooral 

jammer voor de grove den, dit zijn in het zuidelijkste stuk: namelijk de oudste 

bomen in het omliggende veengebied. Door de  eik ,hulst, vogelkers  te 

verwijderen  zal er weer ruimte  ontstaan voor lijsterbes vuilboom krent en 

veengrond minnende lagere planten, die de afgelopen jaren zijn verdwenen. 

 

Het berkenbos achter de tankgracht. 

 
Dit unieke stukje berkenbos met nog specifieke kenmerken van Betula 

pubescens,  zou bewaard  moeten worden.  Hier moet met veel kennis gedund 

worden, om de soort echtheid te bewaren, ook kan er dan weer ruimte ontstaan 

voor bijvoorbeeld lijsterbes (lichtsoort). 

 

Het heidegebied 

 
Het gebied heeft de voorkeur van de Stichting.  Hier wordt veel energie en geld 

ingestoken , dat de heide er beter van wordt is niet waar te nemen. 



 55 

Doordat er met groot materiaal wordt geplagd is er veel schade aan paden 

(worden onherstelbaar breder)  toegebracht, ook wordt de heide kapot gereden 

met als gevolg dat het Pijpestrootje zijn plaats inneemt. 

Direct afvoeren van het plag  materiaal zou een slimmere oplossing zijn 

geweest, opslaan in een kwetsbaar gebied betekend twee keer transport .Het 

dempen van de historische tankgracht moet ook gezien als een amateuristisch 

impuls , deze zou dus ook weer moeten worden uitgegraven met als positieve 

bijkomstigheid dat er dan een natuurlijke barriére ontstaat tussen uitloop gebied 

en rustgebied. 

Voor de toekomst, om de heidecultuur  in stand te behouden moet met 

kleinschalig gaan maaien en afvoeren ,om de dynamiek te verhogen zal de 

bodem ook bewerkt moeten worden. Pas dan zal er weer een nieuwe heide 

vegetatie ontstaan. 

De tankgracht zou ook wat meer aandacht kunnen krijgen door hem in fases uit 

te snoeien en te restaureren. Ook het heidegedeelte voor de tankgracht kan meer 

aandacht gebruiken onder andere  de eikvaren krenten en lijsterbes dreigt hier te 

verdwijnen.  

Met  het  heide plaggen zouden sloten kunnen worden gedempt in het hele 

gebied achter het fietspad (tennisbaan ) en om het weilandje aan de westkant van 

het fietspad. 

De zoomontwikkeling aan de kant van de Suermondsweg laat ook te wensen 

over. Er is weinig diversiteit en soorten verdwijnen hier snel (zonnedauw).  In 

de zoom zou men ook kunnen denken aan meer besdragende bomen/struiken. 

Het nieuw aangelegde pad is geen nieuwe aanwinst ,het doorkruist historische 

elementen en tast kwetsbare looppaden van de pad aan. 

De hopen van afgezet struikgewas ,dat aan de randen neergelegd is geeft een 

rommelig beeld en doet de beleving geen goed. 

 

 

De bolster dijken die opgezet zijn in het noordoostelijke deel vormen een mooie 

rustplaat voor das , ree en een broedplaats voor veldbroeders. 

Door de tankgracht hier te herstellen  kan men ook definitief afrekenen met de 

Japanse Duizendknoop ( deze invasieve plant komt ook nog voor bij de 

zuiveringsinstallatie), 

 

-Bij het blessen van de Am.Vogelkers is de blesser vaak in de fout gegaan en 

heeft foutief de Vuilboom Rhamnus frangula geblest. 

 

 

Gemeentebelangen Smilde-Beilen-Westerbork, 

 

 

JP    november  2021 


